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         Połaniec, dn. 19.12.2023 r. 

 

Projekt protokołu Nr XCII/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 19 grudnia 2023 roku. 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali narad Urzędu Miasta i Gminy  

w Połańcu. 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 1400 

Zakończenie obrad – godz. 1937 

  

Ad. 1 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XCII sesję Rady Miejskiej 

w Połańcu a następnie powitał: p. Radnych, p. Jacka Nowaka – burmistrza Miasta  

i Gminy, Jarosława Kądzielę – zastępcę burmistrza Miasta i Gminy, p. Małgorzatę Żugaj – 

skarbnik Gminy, p. Bogumiłę Niespodziewaną – sekretarz Gminy, p. Monikę Sass – 

Wołczyńską – Radcę Prawnego, kierowników i pracowników Urzędu Miasta i Gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Pan Przewodniczący powitał Komendanta 

Komisariatu Policji, p. Damiana Łasaka, asp. szt. Jerzego Żmiję, p. Przemysława 

Cieleckiego – prezesa Zarządu Spółki SIM SMS, p. Andrzeja Byrwę – prezesa Spółki 

Usług Komunalnych Sp. z. o. o w Połańcu, wraz z p. Anną Panek, przedstawicieli 

jednostek pomocniczych gminy oraz wszystkie osoby biorące udział w sesji.  

 

Następnie, p. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w sesji na 15. 

radnych uczestniczyło 14. radnych. (Radna nieobecna, usprawiedliwiona – p. Małgorzata 

Walenciak) 

 

Ad. 2 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił p. Jacka Mazura – 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej o odczytanie porządku obrad, który to uczynił.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są zgłaszane 

propozycje zmian.  

 

Propozycję zmiany z upoważnienia p. Burmistrza zgłosiła p. Małgorzata Żugaj – skarbnik 

Gminy, wnosząc o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków budżetowych, które w roku 2023 nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Pani Skarbnik poprosiła również o uzupełnienie tytułu uchwały w pkt. c, który winien 

mieć nazwę, cyt. ,,w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

poprzez utworzenie nowych udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością pod 
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firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Połańcu spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Połańcu.” 

 

Propozycję zmiany z upoważnienia p. Burmistrza zgłosiła p. Bogumiła Niespodziewana – 

sekretarz Gminy wnosząc o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał:  

-projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/66/2019 Rady Miejskiej  

 w Połańcu z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie ustalenia trybu postępowania dotyczącego  

 udzielania dotacji celowych dla podmiotów uprawnionych ze środków budżetu Gminy  

 Połaniec na dofinansowanie zadań związanych z ochroną środowiska. 

 

Propozycję zmiany porządku obrad zgłosiła p. Wanda Kaczmarczyk – przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wnosząc o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi na działanie Burmistrza Miasta i Gminy 

Połaniec. 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, które  

w roku 2023 nie wygasają z upływem roku budżetowego.  

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14.radnych.)  

Głosowanie:  

za wnioskiem – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Krystyna Spała, Paweł Laska, Joanna Witek, Wanda Kaczmarczyk.) 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/66/2019 Rady 

Miejskiej w Połańcu z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie ustalenia trybu postępowania 

dotyczącego udzielania dotacji celowych dla podmiotów uprawnionych ze środków 

budżetu Gminy Połaniec na dofinansowanie zadań związanych z ochroną środowiska. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14.radnych.)  

Głosowanie:  

za wnioskiem – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Krystyna Spała, Paweł Laska, Joanna Witek, Wanda Kaczmarczyk.) 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi na działanie 

Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14.radnych.)  

Głosowanie:  

za wnioskiem – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Krystyna Spała, Paweł Laska, Joanna Witek, Wanda Kaczmarczyk.) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze 

zmianami. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14.radnych.)  

Głosowanie:  

za przyjęciem porządku obrad – 14 osób (jednogłośnie) 

ze zmianami 

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Andrzej Baran, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Krystyna Spała, Paweł Laska, Joanna Witek, Wanda Kaczmarczyk.) 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad/x. 

3. Wystąpienie Komendanta Komisariatu Policji w Połańcu. 

4. Przedstawienie przez przedstawicieli SIM SMS Sp. z o.o. z siedzibą w Jędrzejowie,  

    koncepcji – programu funkcjonalno – użytkowego budowy mieszkań w Połańcu. 

5. Przedstawienie informacji przez Prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp.  

     z o.o. z siedzibą w Połańcu na temat funkcjonowania spółki. 

6. Przedstawienie przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Połańcu projektów  

    w ramach programu regionalnego - Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021 –  

    2027, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus  

    (EFS+) 

7. Przyjęcie protokołu Nr LXXXIX/2023. 

8. Podjęcie uchwał: 

   a)podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy  

      Połaniec na lata 2023 – 2031, 

   b)podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2023 rok, 

   c)podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego  

      poprzez utworzenie nowych udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością pod  
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      firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Połańcu spółka z ograniczoną  

      odpowiedzialnością z siedzibą w Połańcu, 

   d)podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy  

      Połaniec na lata 2024 – 2031, 

   e)podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Połaniec na 2024  

      rok, 

   f)podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

     Staszowskiego, /pokrycie kosztów związanych z wyposażeniem oraz funkcjonowaniem  

     stanowisk ds. rejestracji pojazdów/ 

   g)podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

      Staszowskiego, /budowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 1862T/ 

   h)podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

      Staszowskiego, /budowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 1841T/ 

   i)podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu zdrowotnego pn.  

     „Poprawa jakości życia u osób cierpiących na przewlekłe choroby układu ruchu dla  

     mieszkańców Miasta i Gminy Połaniec” na 2024 rok, 

   j)podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Połaniec gruntu położonego  

     w Połańcu, przy ulicy Czarnieckiego, z przeznaczeniem do gminnego zasobu    

     nieruchomości, 

   k)podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Połaniec gruntu położonego  

      w Połańcu w rejonie ulicy Krakowskiej Dużej, z przeznaczeniem do gminnego zasobu  

      nieruchomości, 

   l)podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

     w Rybitwach gminie Połaniec, 

   m)podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/66/2019 Rady Miejskiej  

       w Połańcu z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie ustalenia trybu postępowania    

       dotyczącego udzielania dotacji celowych dla podmiotów uprawnionych ze środków  

       budżetu Gminy Połaniec na dofinansowanie zadań związanych z ochroną środowiska. 

   n)podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi na działanie Burmistrza Miasta  

      i Gminy Połaniec 

9. Informacje bieżące na temat: 

    a) pracy Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym, 

    b) pracy Burmistrza Miasta i Gminy w okresie międzysesyjnym, w tym informacja     

         dotycząca realizacji inwestycji, 

    c) pracy Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

10. Interpelacje radnych. 

11. Dyskusja i wolne wnioski. 

12. Zakończenie obrad. 
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Ad. 3 

Pan Damian Łasak – komendant Komisariatu Policji w Połańcu przedstawił analizę 

stanu bezpieczeństwa Miasta i Gminy Połaniec. Przedstawił cele i założenia analizy, 

zapoznanie z wynikami pracy Komisariatu Policji od 1 stycznia 2022 r. do 30 listopada 

2023 r., zdiagnozowanie potrzeb i oczekiwań społecznych w zakresie poprawy 

bezpieczeństwa, kwestię wymiany informacji o występujących zagrożeniach, walki  

z patologiami społecznymi m.in. z alkoholizmem, narkomanią, przestępczością, 

agresją nieletnich i przemocą domową, poprawy stanu bezpieczeństwa w miejscu 

zamieszkania i w miejscach publicznych, poprawy stanu bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym, kreowanie pozytywnego wizerunku policji w społeczeństwie. Pan 

Komendant poinformował, że p. Dzielnicowy, mł. asp. Damian Kaczmarczyk pełni 

służbę siedem dni w tygodniu i można do niego zgłaszać problemy, które będzie się 

starał rozwiązać. Drugim Dzielnicowym dostępnym dla mieszkańców w rejonie 

Gminy Połaniec jest sierż. sztab. Dariusz Stępień. Pan Komendant przedstawił 

zdarzenia, jakie miały miejsca na terenie Miasta i Gminy Połaniec informując, że  

z najcięższych przestępstw tzw. 7 kategorii, czyli kradzież, włamanie, rozbój, bójka, 

uszczerbek na zdrowiu, uszkodzenie rzeczy, przestępczość narkotykowa, w roku 2022 

odnotowano 11 kradzieży, w 2023 roku -12. Włamań w 2022 było 6, a w obecnym 

roku tylko 4. Rozbojów, bójek nie odnotowano. Uszczerbku na zdrowiu w tym roku – 

3, w poprzednim nie odnotowano. Jeżeli chodzi o ujawnianie nietrzeźwych 

kierujących pojazdami, rowerami, zatrzymanie praw jazdy, liczba kierujących 

sprawdzonych na stan trzeźwości - zatrzymanie nietrzeźwych pojazdami, w roku 2022 

- 26 sprawców na 1256 kontroli stanu trzeźwości kierujących. Dzięki zakupowi 

Alcolife przez p. Burmistrzów, p. Przewodniczącego Rady Miejskiej w tym roku 

dokonano takich kontroli 8828. Można zauważyć spadek kierujących na terenie Miasta 

i Gminy pod wpływem alkoholu. Zatrzymano prawo jazdy – 11 osobom, a w ubiegłym 

roku w tym samym okresie czasu – 26 osobom. Tu p. Komendant podziękował za 

zakup Alcolife, które przyczyniają się do bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy. 

Liczba wypadków drogowych, kolizji, ofiar śmiertelnych na terenie Miasta i Gminy - 

wypadków drogowych było 3 w ubiegłym roku, oraz 3 w tym roku. Jeżeli chodzi  

o kolizje drogowe, jest wzrost o 8 kolizji. Ofiar śmiertelnych w ubiegłym roku było  

2, w tym roku jest 1. Niestety w dalszym ciągu jest tendencja, że jest ofiara śmiertelna. 

Interwencje realizowane przez Komisariat Policji na terenie Miasta i Gminy: 

interwencje publiczne - w ubiegłym roku było przeprowadzonych – 4045, w tym roku 

jest 3453. Liczba jest mniejsza ze względu na to, że policja prewencyjnie oddziałuje 

na społeczeństwo i nie ma przestępczości i popełnianych wykroczeń. Jeżeli chodzi  

o interwencje domowe, w ubiegłym roku odnotowano – 179 takich interwencji, w tym 

roku tylko 157. Nie jest duża różnica, ale jest spadek. Zatrzymanych sprawców 

przestępstw w ubiegłym roku na terenie Miasta i Gminy było 38, w tym roku - 30. 

Ujawnienie osób poszukiwanych: w ubiegłym roku było 13, w tym roku już 20. 
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Liczba osób doprowadzonych: w ubiegłym roku było 19 w tym roku jest już 93. 

Pomoce prawne i przesłuchania: w tym roku wykonano 132, w ubiegłym 117. 

Dokonano 531 wywiadów, doręczono w tym roku 57 pism. Jeżeli chodzi o spotkania, 

duży nacisk nakłada się na profilaktykę, gdzie można to odzwierciedlić liczbami.   

W ubiegłym roku było 45 spotkań, w tym roku odnotowano128. Wylegitymowano  

w tym roku – 3583 osoby. W ubiegłym roku było 2067 służb zewnętrznych przez 

umundurowanych funkcjonariuszy na terenie Miasta i Gminy Połaniec, w tym roku 

jest 2216 takich służb. Jeżeli chodzi o przestępstwa przeciwko rodzinie: znęcanie, 

gdzie została sporządzona niebieska karta, w ubiegłym roku 49, w tym roku jest 32. 

Policja ma również narzędzia by podczas interwencji wydać nakaz opuszczenia 

zajmowanego lokalu i zakaz zbliżania się do osoby pokrzywdzonej w chwili 

interwencji. W ubiegłym roku było takich nakazów 8 i w tym momencie jest 8. 

Dzielnicowy realizuje odwiedziny u osób objętych niebieską kartą. W tym roku jest  

o 42 odwiedziny więcej, mimo że jest mniej kart w prowadzeniu, także częstotliwość 

odwiedzin jest większa. Jeżeli chodzi o udział w grupach roboczych, jest to na 

podobnym poziomie – 154 w tym roku, w ubiegłym było – 147 takich grup. Ilość osób 

skierowanych na leczenie: w tym roku skierowano na leczenie do Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 11 osób, w ubiegłym – 7. Jeżeli chodzi  

o wykroczenia porządkowe, przedstawia się to następująco: w ubiegłym roku 

nałożono – 331 mandatów, w tym roku 358 mandatów. Pouczeń w ubiegłym roku było 

101, w bieżącym – 49. Sporządzono do sądu w ubiegłym roku 118 wniosków, w tym 

roku 117. Jeżeli chodzi o ujawnione wykroczenia w ruchu drogowym, przedstawia się 

to następująco: w ubiegłym roku nałożono 70 mandatów, w tym roku 46; pouczeń – 

522 w ubiegłym roku, w bieżącym 426. Wniosków do sądu – 63 w ubiegłym roku,  

w bieżącym - 75. Pan Komendant poinformował o aplikacji „Moja Komenda”, którą 

każdy obywatel może ściągnąć sobie na telefon i gdziekolwiek będzie się znajdował  

w Polsce, bardzo szybko umożliwi mu ona dotarcie do najbliższej komendy lub 

nawiązanie kontaktu z dzielnicowymi z całej Polski. Jest to bardzo przydatna 

aplikacja. Również narzędziem w ręku obywatela jest Krajowa Mapa Zagrożeń 

Bezpieczeństwa, gdzie może jednorazowo z każdego urządzenia posiadającego system 

Android dokonać zgłoszenia, wskazać miejsce, gdzie dochodzi do przestępstw, do 

wykroczeń. Policjanci po otrzymaniu takiego zgłoszenia, dokonują weryfikacji, 

nawiązują kontakt z mieszkańcami, czy weryfikują — np. jeżeli jest zgłoszenie, że  

w danym miejscu jest notoryczne spożywanie alkoholu, jedzie Policja, sprawdza, czy 

w tym miejscu znajdują się puszki, butelki. Jeżeli się to potwierdzi, policja dąży do 

wyeliminowania takiego zagrożenia. Każdy obywatel w ciągu doby może dokonać 

jednego zgłoszenia. Takich zgłoszeń na terenie Miasta i Gminy w ubiegłym roku było 

33, w tym roku 29. Są to potwierdzone i wyeliminowane zagrożenia. Najczęściej 

zgłoszenia dotyczą nieprawidłowego parkowania, niewłaściwej infrastruktury 

drogowej, przekroczenia dozwolonej prędkości, spożywania alkoholu w miejscu 
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niedozwolonym, złej organizacji ruchu drogowego. W tym roku dzięki dotacji Miasta  

i Gminy policja otrzymała nowy radiowóz, który służy na całym terenie podległym 

Komisariatowi Policji w Połańcu, za co p. Komendant podziękował. Już zatrzymywani 

są sprawcy rozprowadzania narkotyków czy też jazdy po tzw. „kielichu”. Przekazanie 

odbyło się w Mikołajki, w Komendzie Powiatowej Policji w Staszowie, gdzie 

radiowóz został poświęcony przez Kapelana, a kluczyki p. Starosta przekazał na ręce 

Komendanta Powiatowego Policji. Dzięki wsparciu samorządu zakupiono urządzenia 

do badania stanu trzeźwości kierujących. Są to urządzenia bardzo nowoczesne, 

praktyczne i skutkują w dużym stopniu poprawą bezpieczeństwa na terenie Miasta  

i Gminy. Również przy pomocy samorządu komisariat jest w posiadaniu urządzenia 

wielofunkcyjnego, które bardzo służy w wykonywaniu codziennych czynności, za co 

również p. Komendant podziękował. Kończąc, p. Komendant zaprosił do kontaktu 

bądź osobiście do Komisariatu Policji przy ul. Wyzwolenia 3, wszystkich którzy mają 

taką potrzebę.  

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej podziękował p. Komendantowi za 

przybycie na sesję Rady Miejskiej, następnie zapytał, czy policja korzysta z nowych 

kamer i czy są one pomocne. Zapytał również, czy obecnie stan liczby funkcjonariuszy 

policji jest wystarczający oraz jakie policja ma potrzeby bowiem chodzi o to, żeby 

wszyscy na terenie Miasta i Gminy Połaniec i nie tylko, byli bezpieczni.  

 

Pan Damian Łasak – komendant Komisariatu Policji w Połańcu powiedział, że jeśli 

chodzi o kamery monitoringu, jak najbardziej są przydatne. Kamery monitoringu są 

usytuowane w takich newralgicznych miejscach, że są bardzo pomocne, jeżeli chodzi 

o prowadzenie dochodzeń, ustalenie sprawców – przeważnie sprawców kryminalnych. 

Jeżeli chodzi o stan osobowy, na dzień dzisiejszy jest 34 funkcjonariuszy. Wszystkie 

wakaty są na obecną chwilę zapełnione, nie ma braków, także policja działa 

dynamicznie i sprawnie. Jeżeli chodzi o oczekiwanie na interwencję, odbywa się to 

bardzo sprawnie i myśli, że społeczeństwo jest zadowolone. Potrzeby zawsze są, były  

i będą. Zwrócono się już o przeznaczenie środków tym razem na radiowozy 

oznakowane z uwagi na to, że teren podległy zajmuje połowę powiatu i radiowozem  

w ciągu 8 godzin funkcjonariusze przejeżdżają do 200 km. Po 300 000 km radiowozy 

przeważnie są wykluczane i nie służą w wykonywaniu czynności na podległym terenie 

natomiast te 300 000 km policja jest w stanie w bardzo szybkim czasie zrobić. Takich 

radiowozów, które już będą miały przejechane powyżej 300 000 km w tym momencie 

będzie 4. Na zakup radiowozów połowa środków zbierana jest od samorządów,  

a połowa środków jest przekazywana przez Komendę Wojewódzką. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za przedstawione 

sprawozdanie, z którego widać działanie policji. Pan Przewodniczący zgodził się ze 



8 
 

słowami p. Komendanta, że społeczeństwo jest zadowolone, podkreślając przy tym, że 

zawsze trzeba dążyć do jeszcze lepszej działalności, żeby jak najmniej było 

uciążliwości dla mieszkańców. Zrozumiałe jest, że obszar działania jest bardzo duży. 

Nie w każdym miejscu można być, ale tak naprawdę dużo zależy od mieszkańców, 

gdyż jeżeli powiadomią funkcjonariuszy, to funkcjonariusze się zjawiają. Pan 

Przewodniczący w imieniu samorządu na ręce p. Komendanta złożył życzenia 

świąteczne dla wszystkich funkcjonariuszy policji.  

 

Pan Damian Łasak – komendant Komisariatu Policji w Połańcu powiedział, że 

wystąpiono również o środki na służby ponadnormatywne, które przeważnie są 

wykorzystywane podczas zabezpieczenia imprez, które są organizowane na terenie 

Miasta i Gminy. Są to imprezy przeważnie masowe, gdzie są duże skupiska ludzi, 

także takie wsparcie jak najbardziej jest potrzebne. Tu p. Komendant zwrócił się  

z prośbą do samorządu Połańca o przeznaczenie środków na te służby 

ponadnormatywne. Kończąc podziękował p. Burmistrzom, p. Przewodniczącemu, 

Radzie Miejskiej za przekazane środki finansowe, jak również za owocną współpracę 

mającą na celu poprawę stanu bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Połaniec. 

Podziękowania skierował do p. Prezes PGK, Magdaleny Góral za bardzo 

profesjonalne zajmowanie się zielenią wokół Komisariatu. Korzystając z okazji, 

życzył wszystkim radosnych, rodzinnych świąt Bożego Narodzenia, a także zdrowia  

i spełnienia marzeń w nadchodzącym 2024 roku.  

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy zapewnił p. Komendanta, że 15 000 zł  

z budżetu Miasta i Gminy trafi na służby ponadnormatywne i 15 000 zł trafi na zakup 

nowego samochodu dla Policji. Również z budżetu zostały zakupione alkomaty. Pan 

Burmistrz powiedział, że myśli, iż w roku 2024 jednostka Komisariatu Policji  

w Połańcu postara się o następny nowy samochód do działań prewencyjnych.  

 

Ad. 4 

Pan Przemysław Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS poinformował, że 

realizuje zadanie budownictwa społecznego na terenie Gminy Połaniec. Odkąd był 

ostatnim razem, Gmina Połaniec formalno-prawnie przystąpiła do spółki i została 

wpisana do Krajowego Rejestru Sądowego, jest pełnoprawnym ósmym członkiem 

spółki, bo do tej pory było ich siedem. Niezwłocznie przystąpiono do dalszych 

czynności związanych z procesem inwestycyjnym, który trwa jakiś czas i musi 

potrwać. Spółka jest po wyborze firmy, która sporządziła dla Gminy Połaniec plan 

funkcjonalno – użytkowy i koncepcję architektoniczną. Są to dokumenty niezbędne do 

dalszego procesu inwestycyjnego. Przede wszystkim dzięki tym dokumentom zostanie 

złożony wniosek do Banku Gospodarstwa Krajowego. Stanie się to końcem marca 

2024 roku, bo Bank Gospodarstwa Krajowego ma tylko dwa terminy, kiedy można 
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składać te wnioski – do końca września i do końca marca. Do końca września nie 

można było tego zrobić, bo nie było koncepcji, ale będzie to zrobione do końca marca 

2024 roku. Do Krajowego Zasobu Nieruchomości zostanie również złożony wniosek  

o 10% wartości inwestycji. Wstępnie firma, która przygotowała plan funkcjonalno – 

użytkowy oszacowała wartość inwestycji na 85 000 000 zł, więc w związku ze 

złożonym wnioskiem do Prezesa Krajowego Zasobu Nieruchomości trzeba będzie 

jeszcze podjąć stosowną uchwałę w tej kwestii. Nic bez samorządu się nie wydarzy, 

jeżeli chodzi o inwestycje w Połańcu. Wstępnie było to szacowane na 228 mieszkań. 

Pan Andrzej Krawczyk, który wyprodukował koncepcję architektoniczną, zmieścił na 

tej dosyć obszernej działce 228 mieszkań, tj. 7 bloków. Firma architektoniczna 

przygotowała wizualizację. Na stronach internetowych spółki było zapytanie ofertowe, 

mogli ofertować wszyscy z całego kraju. Było 3 oferentów, wygrała firma  

p. Andrzeja Krawczyka z siedzibą w Kazimierzy Wielkiej i ta firma przygotowała 

koncepcję architektoniczną i plan funkcjonalno-użytkowy. To jest dosyć obszerny 

dokument, wizualizacja osiedla, które powstanie na ul. Działkowców i ul. Lipowej. Ze 

względu na to, że jest to teren zarośnięty zielenią został również sporządzony 

dokument, który stanowi o tym, ile drzew ma być wyciętych, bo niestety te drzewa 

będą musiały być wycięte w ramach realizowanej inwestycji. Jak wspomniał 

inwestycja została oszacowana na kwotę 85 000 000 zł, 228 mieszkań, więcej miejsc 

parkingowych, altany śmietnikowe, place zabaw, miejsca postojowe podziemne pod  

6 budynkami. Pod jednym budynkiem nie będzie miejsc parkingowych podziemnych, 

ale będzie powierzchnia użytkowa, którą Gmina Połaniec będzie mogła wykorzystać 

na to, na co ustali – może jakieś przedszkole, bądź też inne miejsce, które będzie 

służyło mieszkańcom. Pan Prezes poinformował, że w przyszłym tygodniu na ręce  

p. Burmistrza złoży te dokumenty w formie papierowej, jak również w formie 

elektronicznej, więc jeśli p. Radni będą się chcieli z tym bliżej zapoznać, to będzie to 

możliwe. Pan Prezes podkreślił, że prowadzi tę inwestycję w Połańcu najszybciej, jak 

tylko jest to możliwe. Jeżeli chodzi o kredyt, jest to dosyć długotrwała  

i skomplikowana procedura, więc warto ją rozpocząć jak najszybciej. Zostanie złożony 

wniosek o 10% wartości inwestycji, a po uzyskaniu prawomocnego pozwolenia na 

budowę Gmina Połaniec złoży wniosek do funduszu dopłat o 30% - ową bezzwrotną 

dotację. To jednak będzie trwało około półtora roku, tak jak to trwało w przypadku 

Jędrzejowa i Staszowa, gdzie dziś inaugurowano rozpoczęcie budowy. Niemniej 

jednak Połaniec jest 10 razy większy od Staszowa, jeśli chodzi o inwestycję, bo  

w Staszowie jest 28 mieszkań, natomiast w Połańcu 228. W skali kraju Gmina 

Połaniec jest jedną z Gmin, która będzie budowała najwięcej w ramach Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej. Uważa, że nie będzie problemu, żeby mieszkańcy chcieli 

w tych wybudowanych przez Gminę mieszkaniach mieszkać. Mieszkalnictwo 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej to umiarkowane czynsze, możliwość dojścia do 

własności. Dwa tygodnie czy tydzień temu powstała kolejna Społeczna Inicjatywa 
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Mieszkaniowa na terenie województwa świętokrzyskiego, w której skład weszło 12 

gmin. Pan Prezes dodał, że ma nadzieję i robi wszystko, żeby to się rozwijało, że będą 

środki przede wszystkim na te budowy. Głównym elementem finansowania jest 

Fundusz Dopłat i Rządowy Fundusz Rozwoju Mieszkalnictwa, tj. 40% wartości tej 

inwestycji, więc tutaj muszą rządzący zapewnić środki. Przed samorządem jeszcze 

przekazanie działki do spółki, ale to już są kwestie przyszłego roku. Gmina Połaniec 

została wpisana do KRS. Na poczatku stycznia na najbliższej Radzie Nadzorczej, 

będzie uchwalany plan rzeczowo-finansowy. Pan Burmistrz będzie na zgromadzeniu 

wspólników zatwierdzał to, co Rada Nadzorcza zaakceptuje i to, co wprowadzi do 

planu rzeczowo-finansowego.  

 

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej zapytał, czy już wiadomo, jakie Gmina 

Połaniec poniesie całkowite koszty związane z budową tych mieszkań, tych 7 bloków, 

w związku z tym p. Przemysław Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS 

poinformował, że jeżeli chodzi o koszty, które gmina Połaniec poniesie w przyszłości, 

jedynym kosztem będzie koszt zapłacenia podatku VAT, ale to będzie w momencie, 

kiedy gmina będzie aportem przekazywała tę działkę do spółki. Każda gmina, która 

wchodzi w skład Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej w całej Polsce, musiała taki 

podatek uiścić i to jest jedyny koszt, który gmina Połaniec jako gmina będzie ponosiła 

w związku z tą inwestycją, która będzie globalnie kosztowała 85 000 000 zł.  

 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zapytał, kiedy realnie 

będzie można zaplanować np. nabór wniosków ze strony mieszkańców, bo mieszkańcy 

dopytują w związku z tym p. Przemysław Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS 

poinformował, że można rozpocząć już w pierwszej połowie przyszłego roku pracę 

nad regulaminem, który będzie stanowił o tym, jakie kryteria należy spełnić, aby móc 

być przyszłym najemcą. Trzeba mieć przynajmniej wyłonionego generalnego 

wykonawcę, żeby mieć jakiś zaczyn całej inwestycji, bo byłoby nieodpowiedzialnym 

wyłaniać przyszłych najemców na tym etapie, na którym gmina jest obecnie. Uważa, 

że w przyszłym roku zostanie wyłoniony generalny wykonawca. Jest wypracowana 

metoda, która pozwala na to, aby generalny wykonawca czekał, aż zostanie dopięta 

całość finansowania. Myśli, że w pierwszej połowie przyszłego roku wraz z Komisją 

Infrastruktury samorząd będzie mógł określać te warunki brzegowe, które należy 

spełnić i jeżeli samorząd będzie miał taką wolę, to przyjmie regulamin i będzie można 

wyłaniać najemców.  Zgodnie z tym dokumentem, który powstał, będą to mieszkania 

od 28 do 80 m2. Z dokumentu wynika, jakie to konkretnie są mieszkania, ile jest 

kawalerek, ile jest mieszkań dwupokojowych, trzypokojowych i w oparciu o to, można 

będzie już prowadzić nabór, tylko na troszeczkę dalszym etapie tej inwestycji. Pan 

Prezes podkreślił, że obiecał p. Burmistrzowi, że będzie to robione najszybciej jak się 

da, ale prawo zamówień publicznych wymaga czasu i niestety pewnych rzeczy 
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mówiąc kolokwialnie, nie da się przeskoczyć, ale będzie to robione na tyle, na ile jest 

to formalnoprawnie możliwe. 

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej zapytał, czy w związku z tym, że 

zmienił się rząd, ta inwestycja nie będzie zagrożona, w związku z tym p. Przemysław 

Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS poinformował, że osobiście uważa, że nie, 

ponieważ zarówno SLD, jak i PSL, który objął w tej chwili Ministerstwo 

Infrastruktury wie, co to jest Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa. Pan Minister 

Infrastruktury wie, co to jest Fundusz Dopłat, o czym można się było przekonać na 

łamach przekazów medialnych, jeżeli chodzi o ten akademik, który ma być 

remontowany właśnie z Funduszu Dopłat. Podobno jest zabezpieczone 25 000 000 000 

zł planowane w tym budżecie, który właśnie teraz się proceduje, więc jest pewien, że 

są to środki, które będą w części przeznaczone na budownictwo społeczne. Jest to tak 

ważny aspekt życia społecznego, że nie wyobraża sobie - czy to jest taka władza, czy 

inna władza, żeby nie było to realizowane, tym bardziej że każdy rząd, który był po 

transformacji zawsze miał na uwadze to, że trzeba budować i myśli, że to będzie 

kontynuowane i że nie ma tu żadnego niebezpieczeństwa. Pojutrze będzie w Banku 

Gospodarstwa Krajowego w Funduszu Dopłat, po Nowym Roku będzie  

w Ministerstwie Infrastruktury, będzie rozmawiał, tłumaczył, przedstawiał wszystkie 

pozytywy tej inwestycji i uważa, że wszystko będzie kontynuowane, tak jak do tej 

pory, tym bardziej że już zaczęto budować w Staszowie i w Jędrzejowie. Nie 

wyobraża sobie, żeby ktoś takie ważne rzeczy dla społeczności, nie tylko gminy 

Połaniec, ale całej Polski postanowił wstrzymywać.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Pan Prezes ma 

rację – nikt nie będzie wstrzymywał inwestycji, tylko pytanie, czy te pieniądze są,  

w związku z tym p. Przemysław Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS 

powiedział, że nie wie tego, czy te pieniądze są. Wierzy, że są. Nie bierze pod uwagę 

tego, że ich nie będzie.  Pan Prezes podkreślił, że Gmina Połaniec wypełniając zapisy 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa przekazała 3 000 000 zł, które 

otrzymała, do spółki. Te pieniądze są ulokowane na lokacie w Banku Gospodarstwa 

Krajowego. Spółka SIM SMS w zasadzie nie wydała nic, tzn. wydała środki, 

natomiast te środki, które uzyskała z lokat bankowych, jak gdyby zbilansowały koszty 

spółki, także idąc tym tokiem, tak jak się spółka reklamuje, że jest non-profit, póki co 

jest non-profit. 

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że gmina Połaniec 

przystąpiła do spółki SIM SMS na końcu. Od samego początku przystąpienia dość 

prężnie są realizowane te inwestycje i bardzo za to p. Prezesowi dziękuje. Jeśli w 

styczniu pokażą się już projekty zaprosi wszystkich p. Radnych na wspólną Komisję 
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do Urzędu Miasta i Gminy, żeby przedyskutować temat. W Urzędzie są już podania 

osób zainteresowanych mieszkaniami. Będą one informowane, będą spotkania celem 

omówienia możliwości realizacji tych zamierzeń. Pan Burmistrz dodał, że w budżecie, 

nad którym p. Radni będą głosować jest zaplanowana infrastruktura, powstają drogi, 

wodociągi, kanalizacja, ciepło, wszystkie te media, które są niezbędne do realizacji 

tego pięknego zadania.  

 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy w tej chwili 

gmina będzie przystępować do przetargu o wykonawcę, w związku z tym  

p. Przemysław Cielecki – prezes Zarządu Spółki SIM SMS poinformował, że w tej 

chwili jest koncepcja architektoniczna i plan funkcjonalno-użytkowy i można już 

ogłaszać przetarg na wykonawstwo. W pierwszej połowie przyszłego roku taki 

przetarg zostanie rozstrzygnięty, będą to, jak gdyby podwaliny już do tego, żeby 

właśnie realizować regulamin ku wyłonieniu przyszłych najemców. Trzeba chwilkę 

poczekać, bo teraz jest okres świąteczny, noworoczny, nowy rząd się organizuje  

i musi zobaczyć, że taka Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa istnieje. Słuchając 

bowiem czasem polityków w mediach ma wrażenie, że niektórzy z nich w ogóle nie 

wiedzą, że taka Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa jest realizowana na terenie kraju. 

Stąd Jego wizyta również w Ministerstwie, żeby p. Minister wiedział, że spółka 

prężnie działa. Działanie to spowodowało, że mieszkania budowane są w Jędrzejowie,  

a za chwilę rozpocznie się budowa w Staszowie, Małogoszczu, Sędziszowie. Są to 

działania, które uzyskują aprobatę BGK, dla którego priorytetem jest udzielaniem 

finansowania zwrotnego, który widzi, że już coś się dzieje, że nie są to tylko 

dokumenty, które leżą na stole. Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych na terenie 

kraju jest 40, buduje ich 5, więc SIM SMS jest takim oczkiem uwagi i na tym właśnie 

buduje swoją pozycję i dzięki temu można powiedzieć, że jest łatwiej w pewnych 

sytuacjach, niż tym którzy gdzieś tam gromadzą dokumenty i czekają, nie wie na co. 

Na pytanie p. Wiceprzewodniczącego, czy gdzieś koło końca pierwszego kwartału 

będzie ogłaszany przetarg, p. Prezes powiedział, że spółka ma już specyfikację 

istotnych warunków zamówienia, wszystko jest gotowe, musi tylko przełożyć na 

gminę Połaniec. W pierwszej połowie przyszłego roku gmina będzie miała 

generalnego wykonawcę. Pan Prezes dodał, że jeśli chodzi o te 7 bloków – 228 

mieszkań, wyobraża sobie, że to będzie etapowane, bo nie wyobraża sobie, żeby to 

wszystko było budowane razem. Uważa, że powinno się to etapować, np. 2 czy 3 bloki 

najpierw, później kolejne 2, bo w ogóle będzie ciężko znaleźć takiego generalnego 

wykonawcę, bo 85 000 000 zł, tj. bardzo duża kwota, ale są tacy wykonawcy na 

terenie regionu czy kraju. Jest to przetarg w trybie zamówień publicznych, przetarg 

unijny, więc każdy może brać udział i myśli, że to będzie taka perełka w skali nie tylko 

spółki, ale w skali całego kraju, bo jeśli się to uda, będzie się czym pochwalić. 
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Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej podziękował p. Prezesowi za 

przybycie, optymistyczne słowa i informacje. Z okazji zbliżających się świąt życzył  

p. Prezesowi, jego rodzinie oraz pracownikom firmy, zdrowych, wesołych świąt. Tu  

p. Prezes podziękował, składając wszystkim świąteczne życzenia.   

 

Ad. 5 

Pan Andrzej Byrwa – prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp.  

z o.o. z siedzibą w Połańcu poinformował, że rynek gospodarki odpadami jest jednym 

z obszarów działalności komunalnej chyba najbardziej konkurencyjny. Jego cechą są 

niskie bariery związane z wejściem w ten rynek, gdzie głównym czynnikiem jest cena 

za wywóz odpadów, a spółkę interesuje jak najniższa cena przy odbiorze, żeby 

mieszkańcy jak najmniej płacili i byli zadowoleni. Rynek gospodarki podlega różnym 

wpływom, licznym czynnikom zarówno o charakterze prawnym, ekonomicznym, 

technologicznym i społecznym. Podstawą strategii spółki są oczekiwania 

społeczeństwa dla poprawy funkcjonowania systemu gospodarki odpadami oraz 

pozostałych usług świadczonych przez Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. 

Spełnienie powyższych wymagań będzie powodować stworzenie standardów 

zarządzania i spółka musi przyjąć i rozważyć trzy główne kierunki. Pierwszy etap to 

będzie modernizacja istniejącej infrastruktury. Drugi, podniesienie nakładów 

inwestycyjnych. Trzecia to utrzymanie i rozwój obecnego rynku usług. 4 sierpnia Rada 

Gminy powołała nową spółkę pod nazwą Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, która 

będzie działać na terenie gminy Połaniec. Prezentowany dokument otwiera nowy 

horyzont, nową perspektywę, do której spółka będzie podążać w swojej codziennej 

działalności gospodarczej. Podstawowym przedmiotem i zakresem działalności będzie 

realizacja zadań własnych gminy - szeroko rozumianej gospodarki komunalnej. Spółka 

będzie się skupiać głównie na działalności związanej z odbiorem i transportem 

odpadów z gospodarstw domowych w trybie in-house i celem realizacji wyłącznie  

w trybie in-house. Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych zostało powołane do 

realizacji zadań własnych gminy w zakresie odbioru odpadów nie tylko z obiektów 

zamieszkałych, ale także które nie są zamieszkałe. Tryb in-house pozwoli na realizację 

zadań w trybie art. 67, ust.1 pkt 12 ustawy Prawo zamówień publicznych. Zakres 

działania spółki: usługi komunalne w zakresie gospodarki odpadami, odbiór i transport 

odpadów komunalnych z obiektów zamieszkałych od mieszkańców gm. Połaniec oraz 

prowadzenie selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, tzw. PSZOK. W statucie 

spółki nie ma jeszcze sposobu realizacji usług komunalnych, ale w strukturach 

przedsiębiorstwa chce wyodrębnić trzy podstawowe działy - wywóz odpadów  

w ramach, którego będzie funkcjonował PSZOK w przyszłości; dział zieleni  

i remontów; dział utrzymania placów targowych. W tej chwili nie ma informacji  

w sprawie trybu in-house w celu nieruchomości zamieszkałych oraz frakcji odpadów 

biodegradowalnych i kuchennych, co da możliwości podniesienia poziomu recyklingu. 

Na szczególną uwagę zasługuje fakt, że strumień odpadów zbieranych selektywnie  
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w całym tego słowa znaczeniu na rok 2023 wynosi 35%, w przyszłym roku będzie 

10% wyższy, czyli 45%. Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych będzie 

trzeba wybudować ze środków zewnętrznych, gdzie będzie można odliczyć VAT  

w wysokości prawie 44%, bo gdyby np. sprzęt kupowała Gmina i zapłaciłaby VAT, 

później przekazanie ze spółki, drugie 23% VAT, prawie 46% tego VAT-u przepadłoby, 

a to są bardzo duże kwoty. Jeżeli chodzi o PSZOK, chciałby i będzie do tego dążył, 

żeby selektywnie zbierał odpady oscylujące w granicach 10 - 15%, co podniesie 

automatycznie wskaźnik poziomu segregacji odpadów. Planuje się również budowę 

bazy magazynowo – transportowej, co będzie zadaniem własnym spółki. Wiadomo, że 

ze środków, które trzeba pozyskać z zewnątrz.  

 

Pani Anna Panek – odnosząc się do obowiązków, które wynikają z ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, poinformowała, że tam przede 

wszystkim są wpisane obowiązki wynikające z konieczności organizowania systemu, 

bo to nie jest tylko odbieranie odpadów komunalnych, ale organizowanie systemu 

odbierania odpadów komunalnych, zagospodarowania odpadów komunalnych oraz 

osiągania poziomów recyklingu, ale to nie jest jedyny poziom, który gmina musi 

spełniać. Również kwestia ograniczania odpadów składowanych na składowiskach jest 

przez Komisję Europejską i prawodawstwo bardzo mocno punktowana jak również 

ograniczanie odpadów biodegradowalnych kierowanych do składowania - również 

tutaj te poziomy maleją, w tym przypadku tzn. coraz mniej odpadów 

biodegradowalnych można deponować na składowiskach. Jeżeli chodzi o poziomy 

recyklingu, w tym roku jest 35% wytworzonych odpadów, czyli wszystkie te, które są 

zebrane. 35% z nich trzeba przekazać do recyklingu. Krajowy Plan Gospodarki 

Odpadami wskazuje, że w zakresie możliwości recyklingowych jest tzw. luka 

inwestycyjna, czyli brakuje inwestycji gdzieś w granicach 300 000 - 400 000 t. 

Niestety bardzo wiele wyliczeń, analiz wskazuje, że albo połowa gmin z terenu Polski, 

albo nawet więcej niż połowa nie osiągnie tego 35% poziomu recyklingu, więc tym 

bardziej działania związane z poprawą selektywnej zbiórki z umożliwieniem 

mieszkańcom przekazywania odpadów również poza tymi terminami, w których 

odpady są odbierane, jest bardzo istotnym elementem, żeby później te odpady 

przekazać do recyklingu, do tych instalacji, które już istnieją lub też część odpadów 

jest wywożona za granicę. Za nieosiąganie poziomów recyklingu, za nieosiągnięcie 

ograniczenia odpadów biodegradowalnych kierowanych na składowiska odpadów, 

Wojewódzkie Inspektoraty Ochrony Środowiska w całej Polsce nakładają kary. 

Wysokości kar są uzależnione od tego, o ile się nie uda tych poziomów osiągnąć, więc 

im więcej uda się do recyklingu przekazać – a może się uda spełnić te wymogi, które 

są określone w ustawie, tym lepiej. Pani Anna Panek poinformowała, że w ubiegłym 

tygodniu była na jednej z konferencji na ENVICON, gdzie twierdzono, że praktycznie 

w przyszłym roku będzie naprawdę bardzo niewiele gmin, które te 45% poziomu 
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recyklingu osiągną, bo z 1000 t, 450 t trzeba będzie oddać do recyklingu, a recykling 

tj. powtórne przetworzenie na inny produkt.  

 

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej nawiązując do faktu, że spółka PUK działa 

już od września, została wpisana do KRS a poprzedni Prezes był tylko kilka dni, 

zapytał, co spółka zrobiła do dnia dzisiejszego, jakie podjęła działania. Tu p. Prezes 

powiedział, że w chwili obecnej, jeżeli chodzi o spółkę, nie było założonego konta, 

wpisu do działalności regulowanej, jeżeli chodzi o Urząd Miasta i Gminy tu  

w Połańcu. Teraz wystąpił o wpis BDO do Urzędu Marszałkowskiego. Na 

stwierdzenie p. Radnego, że na razie zostały poczynione suche działania, p. Prezes 

powiedział, że tak, na razie suche działania. Mieli z p. Burmistrzem oglądać kilka 

takich miejsc, gdzie będzie można wybudować PSZOK i przy okazji bazę 

magazynowo - transportową. Na pytanie p. Radnego, ile spółka zatrudni osób,  

p. Prezes powiedział, że w tej chwili ciężko powiedzieć z tego względu, że nie 

wiadomo, jakie mieć zadania. Na dzień dzisiejszy liczy, że ludzie będą sukcesywnie 

przyjmowani. Na początek na pewno 20 osób. Odnosząc się do budowy infrastruktury 

p. Radny zapytał, ile to będzie kosztowało, skąd spółka chce pozyskać te dodatkowe 

40% i gdzie będzie to budowane. Tu p. Prezes powiedział, że 90% dofinansowania. 

Jeżeli chodzi o PSZOK – punkt selektywnych odpadów, będzie budowany na działce 

koło oczyszczalni ścieków. Na pytanie p. Radnego o całkowity koszt budowy,  

p. Prezes poinformował, że będzie ok. 4 000 000 zł. Potwierdził przy tym stwierdzenie 

p. Radnego, że 4 000 000 zł, z tego 90% możliwe dofinansowanie. Następnie p. Radny 

poprosił o przedstawienie założeń na pierwszy rok działalności, jakie spółka będzie 

przynosiła dochody. Stwierdził, że powinno być to określone w biznesplanie.  

W związku z tym p. Prezes powiedział, że będzie to spółka stworzona po to, żeby 

działać w trybie in-house. Będzie działać po kosztach. Jeżeli chodzi  

o koszty, ile kosztów poniesie, tyle będzie musiała mieć zwrócone. W tej chwili ciężko 

powiedzieć, bo musiałby usiąść z którymś z p. Burmistrzów i dowiedzieć się, jakie są 

mniej więcej dochody spółki, jeżeli chodzi o odbiór odpadów od mieszkańców. Na 

następną sesję przygotuje te informacje. Następnie p. Radny zapytał, jak będzie 

wyglądał zakup sprzętów do spółki w związku z tym p. Prezes poinformował, że w tej 

chwili z tego co mu wiadomo, Rada Gminy ma przyznać dotację i spółka będzie 

zakupywać sprzęt, z tego względu, że spółka nie będzie ponosić kosztów VAT, tylko 

VAT będzie zwracany do spółki w wysokości prawie 40%. Gmina nie poniesie 

kosztów, natomiast gdyby przekazała spółce jakiś sprzęt, płaci 23% VAT i potem odda 

z raportem kolejne 23%. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, od kiedy zdaniem  

p. Prezesa, spółka zacznie już tak na poważnie funkcjonować, bo w tej chwili spółka 

jest na etapie organizacyjnym. Żeby działać, trzeba mieć sprzęt, pomieszczenia. Jeśli 
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chodzi o zakup sprzętu, Rada Miejska chyba jeszcze do tej pory nie wiedziała, że ma 

jeszcze dać pieniądze. Teraz głosowano nad udziałami i tu miał być zakup za te 

udziały. Plan jest piękny – tylko 10% środków z gminy, a 90% z zewnątrz, ale to też 

wymaga czasu, gdyż trzeba napisać wniosek, czekać i jeszcze nie wiadomo, czy się 

otrzyma te pieniążki. Tu p. Przewodniczący zapytał, co w takiej sytuacji.  

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy Połaniec poinformował, że jeśli chodzi 

o sprzęt, to już uchwała została przegłosowana, odebrano śmieciarkę i z tego co wie, 

jest dofinansowanie ze Starostwa Powiatowego w Staszowie i ta śmieciarka może już 

świadczyć usługi. Sprzęt, o który Urząd Miasta i Gminy się wystarał - jest 

dofinansowanie 98% do zakupu samochodów dla urzędu Miasta i Gminy i nie tylko. 

To jest też samochód elektryczny dla zbiórki odpadów, który trafi do spółki. Do spółki 

p. Radni przegłosowali już zakup sprzętu, który jest do koszenia. Spółka będzie 

realizować zadania. Państwo Radni będą decydować o zakresie, ilości zleceń w drodze 

in-house bo po to jest powołana aby cena odpadów na terenie Miasta i Gminy była na 

takim samym poziomie. Jeśli chodzi o realizację bazy, jest jedna baza, którą gmina 

posiada. Jest jeszcze podpisana umowa z Państwem, którzy dzierżawią obiekt przy ul. 

Staszowskiej. Można powiedzieć, że jest to obiekt własności Miasta i Gminy tzw. 

inwalidzi, gdzie w planie miejscowym jest zapisane również – rzemiosło, handel, 

produkcja i usługi. W tym tygodniu trafił też do gminy wniosek jednej osoby z ul. 

Zrębińskiej z propozycją zakupu budynku po starym GS i jeśli będą takie działania, to 

zostanie to p. Radnym przedstawione na Komisji Rady, żeby te obiekty, jeśli chodzi  

o ul. Zrębińską zakupić i żeby były one już własnością spółki. Następnie  

p. Burmistrz zapytał p. Annę Panek, co w przypadku, jeśli gmina nie osiągnie 

odpowiedniego poziomu recyklingu i zostaną nałożone na gminę kary - z kim tymi 

karami się podzieli. Wiadomo, że dzisiaj poziom segregacji nie jest wystarczający, 

jeśli chodzi o teren gminy Połaniec. Tak naprawdę należy zacząć od siebie, a nie 

czekać aż przyjdzie ten termin następnego roku, gdzie trzeba będzie osiągnąć 45% bo 

wtedy dopiero zaczną się problemy i będzie trzeba wyjąć te środki finansowe  

z budżetu gminy na zapłacenie suwerennej kary. Prowadzone są teraz działania, 

spotkania, gdyż to też p. Radni będą decydować, bo to jest spółka 100% udziałów 

Miasta i Gminy. Tu p. Przewodniczący zapytał, czy powstanie nowej spółki pozwoli 

na to, że gmina spełni te wymogi i czy jest pewność, że gmina nie będzie płacić kar,  

w związku z tym p. Burmistrz powiedział, że trzeba wyjść z edukacją dla 

mieszkańców Miasta i Gminy. Następnie poprosił p. Annę Panek, żeby przedstawiła, 

jak to jest w innych samorządach, bo jeździ do innych samorządów i wie, że tę 

segregację w jakiś sposób się tam uzyskuje. W gminie Połaniec na terenach wiejskich 

jest to w miarę możliwe, natomiast jeśli chodzi o tereny spółdzielcze, jeśli nie będzie 

możliwości segregowania odpadów w obecnych altanach, gmina na pewno będzie 

musiała podjąć takie inicjatywy, które pozwolą wybudować altany do segregacji 
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odpadów i będzie te altany obsługiwać. W ramach inicjatyw na osiedlu będą 

wykonywane parkingi i różne inne możliwe formy, które w ramach współpracy - 

przekazania tych terenów dla gminy będzie można realizować. Pan Burmistrz 

podkreślił, że na pewno trzeba szeroko edukować i rozmawiać na ten temat.  

 

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej zapytał, czy w miejscowości Łęg powstanie 

baza i czy tam będzie się znajdowało składowisko odpadów, w związku z tym  

p. Prezes PUK powiedział, że to nie jest składowisko odpadów, bo odpadów na 

PSZOK-u nie wolno przyjmować dłużej niż na 72 godziny. Co zostanie przywiezione, 

musi od razu być wywiezione na tzw. RIPOK. Jeśli chodzi o te 45%, trzeba podjąć 

różne działania edukacyjne dla społeczeństwa. Nie opłaca się dodatkowo zatrudniać 

ludzi, żeby segregowali te odpady, a najlepszą segregacją jest segregacja u źródła. Pan 

Radny odnosząc się do kwestii segregacji śmieci powiedział, że w mieszkaniach na 

osiedlu kuchnie są małe. Sam jest mieszkańcem bloku, ma trzy kosze w małym 

pomieszczeniu i segreguje te śmieci, ale są pojemniki ogólnodostępne, gdzie się 

znajdują kosze i mieszkańcy zgłaszają, że osoby przyjeżdżają, zostawiają śmieci, co 

jest dużym problemem. Ważne, żeby rozmawiać ze Spółdzielnią Mieszkaniową, bo te 

pomieszczenia, gdzie są umieszczone śmieci, należą do Spółdzielni. Dwa czy może 

trzy lata temu poruszał taką kwestię. Mieszkaniec zasugerował nawet, żeby rozmawiać 

ze Spółdzielnią, żeby te pomieszczenia były zamknięte. Każdy mieszkaniec osiedla 

otrzymałby np. kod, kluczyk i byłby większy wpływ na segregację śmieci. Na pewno 

byłoby to kosztowne, ale trzeba rozmawiać z p. Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej, bo 

mieszkańcy będą segregować, ale zdarzają się przypadki, że nie segregują, bo nie ma 

możliwości. Inaczej jest na wsiach, gdzie są kosze i można segregować, natomiast 

mieszkańcy bloków mają trochę ciężej.  

 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że można 

domniemywać, że jeżeli gmina nie utworzy spółki, nie osiągnie segregacji odpadów, to 

i tak będzie ponosić koszty, będzie płacić kary. W 2019 r. na sesji była zwrócona 

uwaga, że Spółdzielnia Mieszkaniowa powinna zainwestować w altany, żeby 

mieszkańcy bloków mogli segregować. Zapytał, czy Gmina wg nowej ustawy może 

dokładać do śmieci, stwierdzając, że to się chyba w tamtym albo w tym roku zmieniło, 

bo był taki moment, że nie mogła.  

 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej zapytał p. Prezesa PUK, czy jest 

możliwe, żeby w przyszłości otworzyć punkty skupu butelek, puszek. To są 

rozwiązania sprawdzone w wielu krajach. Puszki są zgniatane, szkło jest mielone do 

worka i każdy mieszkaniec ma jakąś kwotę, np. 7, czy 10 groszy. Byłoby to 

samooczyszczenie miasta, gdyż są ludzie nieodpowiedzialni, którzy wyrzucają śmieci 

na skarpach, w parkach, na osiedlu, w lasach, ale są takie osoby, które zbierają i taki 
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system sprawdza się np. w Stanach Zjednoczonych. Tu p. Andrzej Byrwa – prezes 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w Połańcu poinformował, 

że też obserwował, że na Litwie przy sklepach są takie punkty zbierania różnego 

rodzaju butelek i puszek. Jest to piękna inicjatywa i myśli, że w Polsce też to kiedyś 

dojdzie do tego skutku. Na dzień dzisiejszy świadomość mieszkańców jest coraz 

większa. Może to troszeczkę inaczej działa w tej chwili niż w 2011 czy 2012 roku. 

Najlepszym czynnikiem jest to, że nieczystości czy odpady niesegregowane będą 

droższe o połowę niż segregowane. Do tego mieszkaniec będzie musiał się 

automatycznie ustosunkować odpowiednio, bo cena będzie inna.  

 

Pani Anna Panek powiedziała, że są już przepisy prawne w naszym kraju – ustawa  

z lipca bieżącego roku, która wprowadza tzw. system kaucyjny. System kaucyjny ma 

dotyczyć opakowań szklanych do 3 l, opakowań, butelek PET do 1,5 l oraz puszek 

aluminiowych i metalowych - generalnie chodzi tutaj o opakowania na napoje. Przepis 

mówi, że ustawa wejdzie w życie od 1 stycznia 2025 roku, choć jest dość mocno 

krytykowana w takiej formie, jaka została uchwalona przez Sejm, przede wszystkim 

dlatego, że będzie ona objęta innym systemem tzw. systemem kaucyjnym. Systemem 

kaucyjnym, który będzie się opierał o placówki handlowe, może się również oprzeć  

o puszkomaty, butelkomaty i mogą to być oczywiście obiekty, które będą się 

znajdowały, czy przy urzędzie Gminy, czy w PSZOK, czy w jakimkolwiek innym 

miejscu. Natomiast pozbawia gminy opakowań, które dotychczas były przekazywane 

do recyklingu i obawa jest bardzo duża, że jeżeli ten system wszedłby w takim 

zakresie, jak jest planowany, to gminy zostaną pozbawione części opakowań, części 

odpadów, które mogą trafić do recyklingu i będzie bardzo trudno spełnić wymogi 

recyklingowe. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz – gminy mogą dopłacać zgodnie  

z przepisami prawnymi do odpadów. Natomiast z tym oczywiście różnie bywa, bo 

wcześniejsze przepisy zakładały, że to ma być system samofinansujący się. Odnosząc 

się do niewłaściwej segregacji odpadów, p. Anna Panek powiedziała, że do tej pory 

bardzo mało było stosowanych tego typu rzeczy, ale p. Burmistrz ma mechanizm 

kontrolny, który będzie musiał zastosować, ponieważ przepis mówi, że raz na dwa lata 

wszystkie zbiorniki bezodpływowe, przydomowe oczyszczalnie ścieków, wszystkie 

firmy, które przekazują odpady komunalne, muszą być skontrolowane. Jeżeli takie 

kontrole nie będą prowadzone, to niestety również jest sankcja dla Gminy. Także 

sprawdzane jest, czy jest prowadzona selektywna zbiórka, a jeżeli nie jest prowadzona, 

to znaczy, że właściciel nieruchomości nie wywiązuje się z obowiązków ustawowych 

oraz prawa miejscowego, które Rada uchwalała, a to oznacza, że wtedy płaci nie tę 

stawkę, jak przy segregacji odpadów, tylko wyższą. Niektóre gminy uchwaliły sobie 

stawkę wyższą czterokrotnie właśnie po to, żeby zmobilizować wszystkich do 

selektywnej zbiórki odpadów. Odnosząc się do bilansu zysków i strat spółki, 

poinformowała, że jeżeli spółka ma działać in-house, to niestety przepisy ustawy  
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o utrzymaniu czystości i porządku mówią o tym, że 90% przychodów spółki ma być  

z zadań zleconych przez Gminę. Nie może spółka funkcjonować na tzw. rynku 

ogólnym, aczkolwiek wiele samorządów, które mają spółki komunalne działające na 

rynku tzw. ogólnym, czyli są to spółki, które realizują zadania własne gminy, ale mogą 

również przyjmować inne zlecenia z zewnątrz i w tej chwili zaczynają wydzielać tzw. 

spółki córki właśnie po to, żeby w in-house realizować obowiązki wynikające  

z gospodarki odpadami, ponieważ jest łatwiej to realizować. Po drugie, jeżeli 

przychodzą firmy z zewnątrz, to też nie zawsze dają pewność osiągania określonych 

standardów i tych poziomów recyklingowych.  

 

Po zakończeniu dyskusji p. Przewodniczący podziękował p. Andrzejowi Byrwa – 

prezesowi Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w Połańcu  

i p. Annie Panek za udział w sesji. Złożono sobie nawzajem życzenia świąteczne, 

natomiast p. Prezes PUK poinformował, że PSZOK jest w projekcie i na następną 

sesję przygotuje slajdy związane z tym, jak to będzie wyglądać, jakie widoki będą itd. 

 

Głos zabrał p. Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy, który podziękował za 

obszerne informacje. Następnie odniósł się do punktu selektywnej zbiórki odpadów, 

którego jak stwierdził, na terenie gminy Połaniec z prawdziwego zdarzenia nie ma. 

Pan Burmistrz poinformował, że to jest wymóg ustawowy, dlatego gmina chce 

pozyskać środki i wybudować właśnie w celu segregacji, aby umożliwić tę segregację 

mieszkańcom Miasta i Gminy.  

 

Ad. 6 

Przedstawienie przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Połańcu projektów  

w ramach programu regionalnego - Fundusze Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021 

– 2027, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 

(EFS+). 

 

Pani Ewa Tomalska – kierownik OPS omówiła projekt, który jak poinformowała 

został już oceniony pozytywnie. OPS jest po negocjacjach, czeka na podpisanie 

umowy. Projekt Placówka Wsparcia Dziennego „Marzenia i Pasje” to wynik tego, że 

brakuje takiej placówki wsparcia dziennego, dlatego wraz z p. Burmistrzem podjęli 

decyzję, że taki projekt będzie złożony. Placówka ma powstać w budynku Szkoły 

Podstawowej w Połańcu. Będzie tam dzięki uprzejmości p. Dyrektor, wydzielona 

jedna sala. Będzie również możliwość użytkowania pokoju dla specjalistów. Udało się 

pozyskać środki finansowe w ramach tego projektu na zakup sprzętu, który się nazywa 

Biofeedback, więc będzie również użyczony pokój pod ten sprzęt. Dzieci 

uczęszczające do tej placówki będą mogły skorzystać z kuchni, która jest tam 

dostępna. Dokładnych godzin jeszcze nie zna - będzie to ustalane według potrzeb, 
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niemniej jednak będzie to w godzinach popołudniowych. Planuje się od 13:30 – trzy 

albo cztery godziny. Będzie to uzależnione od potrzeb, gdy już zostanie zebrana grupa 

docelowa. Okres realizacji projektu po negocjacjach został o miesiąc przesunięty, 

rozpoczęcie będzie od lutego. Projekt trwa 24 miesiące, czyli do 31 stycznia 2026 r. 

Rekrutacja do projektu zacznie się - luty, marzec, kwiecień, a placówka zacznie 

działać i dzieci zaczną uczęszczać od maja, chyba że się uda wcześniej. Jest to 

zaplanowane w harmonogramie. Wartość projektu tj. 1 441 868,78 zł. Kwota 

dofinansowania tj. 1 361 868,78 zł, a wkład własny jest to kwota 80 000 zł. 

Dofinansowanie jest na poziomie 95%, 5% jest wkładu własnego. Wkładem własnym 

zaplanowane są tutaj zasiłki dla rodzin. Głównym celem realizacji projektu jest 

zwiększenie dostępności usług społecznych zwłaszcza wsparcia dla rodzin 

zagrożonych ubóstwem i wykluczeniem społecznym. Ten cel zostanie zrealizowany 

poprzez utworzenie nowej placówki wsparcia dziennego w formie świetlicy 

środowiskowej z 24 dostępnymi miejscami. Placówka będzie służyć jako wsparcie dla 

rodzin, które borykają się z różnymi trudnościami w zapewnieniu opieki  

i wychowywania dzieci. Grupą docelową projektu będzie 39 uczestników  

projektu (24 dzieci i 15 rodziców). Przedział wiekowy w projekcie jest wpisany od  

6 roku życia do 18 roku życia, także i młodzież. Placówka wsparcia dziennego będzie 

prowadzona w formie specjalistycznej i będzie zapewniać opiekę i wychowanie, 

pomoc w nauce, organizację czasu wolnego, zabawę i zajęcia sportowe, rozwój 

zainteresowań oraz zajęcia socjoterapeutyczne, terapeutyczne, korekcyjne oraz 

logopedyczne. Grupą docelową projektu będą rodziny, w tym rodziny dysfunkcyjne 

lub rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych, rodziny z dziećmi i ich otoczenia, rodziny korzystające ze 

świadczeń pomocy społecznej, rodziny wielodzietne, rodziny osób  

z niepełnosprawnościami, dzieci pozbawione opieki rodzicielskiej, osoby 

doświadczające przemocy, ofiary przemocy. Ta grupa docelowa w tym projekcie jest 

dosyć szeroka. W poprzednim okresie programowania była zawężona tylko do 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych. Tutaj jest dosyć 

szeroka grupa, także różne dzieci będą mogły korzystać. Proponowane zajęcia  

w świetlicy, zajęcia dla chętnych: fotograficzne, astronomiczne i z robotyki. Będzie też 

pomoc w nauce według potrzeb, zajęcia indywidualne, będą to tzw. korepetycje  

z języka angielskiego, matematyki, będą też zabawy i zajęcia sportowo-muzyczno-

taneczno-rytmiczne. Planuje się utworzyć punkt wsparcia rodziny w ramach tego 

projektu. Będą tam zajęcia z psychologiem dla dzieci, zajęcia z psychologiem dla 

rodziców, terapia grupowa z zakresu świadomego wychowywania dzieci, poradnictwo 

prawne, terapia Biofeedback, logopeda i terapia Si. Na co dzień oprócz tych 

dodatkowych zajęć dzieci będą miały zapewnioną opiekę i wychowanie, pomoc  

w nauce przez wychowawców świetlicy. Są też zaplanowane wyjazdy warsztatowe dla 

rodzin. Są to cztery wyjazdy 3-dniowe oraz wyjazd warsztatowy dla dzieci – 6 
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wyjazdów jednodniowych oraz organizowanie dzieciom czasu wolnego i zabawa, 

zajęcia z zakresu edukacji ekologicznej i dietetyki, spotkania integracyjne 

Bożonarodzeniowe i Wielkanocne dla rodzin. Dodatkowo w ramach projektu 

wyposażona zostanie sala świetlicy m.in. w meble, sprzęt nagłaśniający  

i elektroniczny, gry, zabawki, zakup pomocy do terapii logopedycznej i sensorycznej  

i zakupiony sprzęt sportowy. Kontynuując, p. Kierownik poinformowała o kolejnym 

projekcie, który złożono w grudniu i został przyjęty do oceny. Z inicjatywy  

p. Burmistrza i p. Zastępcy, w wyniku rozmów postanowiono złożyć projekt na 

Centrum Usług Społecznych w Połańcu, w ramach Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Okres realizacji projektu planuje się na wrzesień 2024 r. do sierpnia 

2027 r. Jest to 36 miesięcy realizacji projektu. Wartość projektu bardzo duża na prawie 

7 400 000 zł. Kwota dofinansowania tj. 7 029 271 zł, a wkład własny tj. 369 961 zł. 

Projekt ma na celu zwiększenie dostępu do zintegrowanych usług społecznych  

i zdrowotnych poprzez utworzenie jednostki Centrum Usług Społecznych w Gminie 

Połaniec, zapewniającego powszechny dostęp do tych usług. Jednostka powstanie 

poprzez przekształcenie funkcjonującego w gminie Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Połańcu. Przez okres trzech lat będzie 1000 uczestników projektu. Ustawa z dnia 19 

lipca 2019 r. o realizowaniu usług społecznych przez centrum usług społecznych 

weszła w życie z dniem 1 stycznia 2020 r. Zadaniem Centrum Usług Społecznych jest 

koordynacja i integracja usług społecznych na poziomie lokalnym. Ma to być miejsce 

pozwalające na skoordynowanie i efektywne udzielanie usług społecznych 

zaadresowanych do wszystkich uczestników społeczności lokalnej. Udzielanie przez 

Centrum Usług Społecznych kompleksowego wsparcia będzie skutkowało szeroką 

ofertą skierowaną do całej lokalnej społeczności, a nie jedynie do grup osób 

wykluczonych lub zagrożonych wykluczeniem społecznym, w rozumieniu ustawy  

o pomocy społecznej, czyli spełniających kryteria określone w ustawie. Jak przewiduje 

regulamin realizacja projektu musi się odbyć w ramach kamieni milowych. Tych 

kamieni milowych jest cztery. Pierwszy kamień milowy będzie od września do grudnia 

2024 r. Jest to przygotowanie do utworzenia CUS. W tym okresie będzie pracował 

zespół ds. utworzenia CUS. Przygotuje szereg dokumentów, aby podjąć stosowną 

uchwałę w grudniu o przekształceniu od stycznia Ośrodka Pomocy Społecznej. Drugi 

kamień milowy tj. od stycznia 2025 r. do grudnia 2025 r. – okres 12 miesięcy - 

„Realizacja Planu Wdrażania CUS”. Trzeci kamień milowy trwa 10 miesięcy i jest od 

stycznia do października 2025 r. Czwarty kamień milowy od września do sierpnia 

2027 r., też trwa 10 miesięcy i to ma być realizacja zaktualizowanego planu wdrażania 

CUS. Grupą docelową są rodziny, osoby starsze, osoby niepełnosprawne, mieszkańcy 

gminy Połaniec potrzebujący wsparcia w ramach CUS w szczególności: osoby  

w niekorzystnej sytuacji, o utrudnionym dostępie do usług w obszarze zdrowia, osoby 

z niepełnosprawnościami, osoby i rodziny zagrożone ubóstwem i wykluczeniem 

społecznym,  
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osoby starsze, opiekunowie faktyczni oraz pracownicy zatrudnieni w instytucji, czyli 

kadra nowopowstałego CUS, dyrektor, organizator usług społecznych, organizator 

pomocy społecznej, koordynatorzy indywidualnych planów usług społecznych, 

organizator społeczności lokalnej. Pani Kierownik przedstawiła, co zostało 

zaproponowane w projekcie, informując przy tym, że nie wiadomo, co z tych rzeczy 

zostanie zaopiniowane, co będzie skierowane do negocjacji. Będzie na pewno pakiet 

wsparcia rodziny dysfunkcyjnej, pakiet profilaktyczny wsparcia rodziny, 10 - dniowe 

kolonie profilaktyczno-edukacyjne dla dzieci i młodzieży, usługi dla dzieci w zakresie 

profilaktyki i diagnostyki wad postawy, wad wzroku i dietetycznej, mobilne usługi 

rehabilitacyjne lub fizjoterapeutyczne, mobilne usługi pielęgnacyjne (fryzjerskie, 

podologiczne), 14 - dniowe turnusy rehabilitacyjne, zakup samochodu do 9 osób 

dostosowanego do przewozu osób z niepełnosprawnością osób starszych, wsparcie 

opiekunów faktycznych, zakup zestawów „Bezpieczny senior w domu” – czujnik 

dymu czadu i gazu, usługi remontowo-porządkowe dla osób starszych  

i z niepełnosprawnościami, działania wspierające dla rodzin osób starszych, osób  

z niepełnosprawnością i ich otoczenia, tzw. eventy, Dzień Sportu, Dzień Ziemi, Dzień 

Zdrowia, pikniki rodzinne, wyjścia, wyjazdy, spotkania, Dzień Seniora, wigilia  

i inne wg potrzeb. Na pewno w tym projekcie 30% usług musi być zrealizowane przez 

organizacje pozarządowe albo podmioty ekonomii społecznej. Na dalszym etapie na 

pewno będzie podejmowana współpraca, spotkania z organizacjami. Wszystkie te 

proponowane usługi będą ogłaszane w ramach przetargów. Nie jest powiedziane, że to 

musi być lokalna organizacja, niemniej jednak chciałaby, żeby lokalne organizacje 

pozarządowe mogły zrealizować przynajmniej część tych usług.  

 

Ad. 7 

     Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy p. Radni 

zgłaszają uwagi oraz pytania do Projektu protokołu Nr LXXXIX/2023. Pan 

Przewodniczący poinformował, że projekt protokołu był dostępny do wglądu w Biurze 

Rady Miejskiej oraz zamieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Połańca. 

 

Uwag nie zgłoszono w związku z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie ww. Projekt protokołu. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za przyjęciem Protokołu Nr LXXXIX/2023   - 14 osób (jednogłośnie) 

(Małgorzata Magdalena Dalmata-Konwicka, Wanda Kaczmarczyk, Stanisław Zdzisław 

Lolo, Izabela Agnieszka Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Roman Tomecki, Paweł 
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Sylwester Laska, Andrzej Baran, Jacek Radosław Mazur, Krystyna Stanisława Spała, 

Joanna Małgorzata Witek, Zbigniew Rodenko, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec) 

Protokół Nr LXXXIX/2023 został przyjęty. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 20 minut przerwy  

w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad. 8 

a/Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Połaniec na lata 2023 – 2031. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje głosowały następująco wraz z autopoprawkami: Komisja Oświaty – 3 osoby 

za, 2 osoby wstrzymały się od głosu; Komisja Zdrowia – 3 osoby za, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu; Komisja Rolnictwa – 3 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu; Komisja Budżetu – 4 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 11 osób 

wraz z autopoprawkami  

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof 

Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Wanda Kaczmarczyk, Joanna Witek)  

przeciwko –  

wstrzymały się – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Andrzej Baran) 

Uchwała Nr XCII/597/2023 została podjęta. 
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b/Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 2023 

rok. 

 

   Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje głosowały następująco wraz z autopoprawkami: Komisja Oświaty – 3 osoby 

za, 2 osoby wstrzymały się od głosu; Komisja Zdrowia – 3 osoby za, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu; Komisja Rolnictwa – 3 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu; Komisja Budżetu – 4 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały wraz  

z autopoprawkami. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 11 osób 

wraz z autopoprawkami  

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof 

Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Wanda Kaczmarczyk, Joanna Witek)  

przeciwko –  

wstrzymały się – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Andrzej Baran) 

Uchwała Nr XCII/598/2023 została podjęta. 

 

c/Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez utworzenie nowych udziałów w spółce z ograniczoną 

odpowiedzialnością pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej  

w Połańcu spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Połańcu. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
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Głos zabrał p. Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy Połaniec, który 

poinformował, że niniejsza uchwała dotyczy dokapitalizowania Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej w Połańcu. W ten sposób gmina chce budować infrastrukturę 

kanalizacyjną, infrastrukturę wodociągową, infrastrukturę ciepłowniczą i wszystko to, 

co jest związane z dokapitalizowaniem spółek, gdzie można te środki przekazać tak, 

aby media nie wzrosły. Te środki są w budżecie Miasta i Gminy Połaniec. Przewiduje 

również dokapitalizowanie dopłaty do 1 m wody w następnym roku, również 1 zł do 

kanalizacji. Jest to również uwzględnione w budżecie. Gmina chce, żeby 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i spółka PROPOL te zadania realizowały  

i aby nie powodowało to wzrostu cen dla mieszkańców Miasta i Gminy Połaniec.  

 

Następnie p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

procedowany projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

wraz z autopoprawką 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda 

Kaczmarczyk, Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, 

Izabela Płonka, Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew Porębski, Małgorzata 

Dalmata - Konwicka) 

Uchwała Nr XCII/599/2023 została podjęta. 

 

d/Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy  

   Połaniec na lata 2024 – 2031. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje głosowały następująco wraz z autopoprawkami: Komisja Oświaty – 3 osoby 

za, 2 osoby wstrzymały się od głosu; Komisja Zdrowia – 3 osoby za, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu; Komisja Rolnictwa – 3 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu; Komisja Budżetu – 4 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały wraz  

z autopoprawkami. 
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(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 11 osób 

wraz z autopoprawkami  

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof 

Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew Rodenko, 

Jacek Mazur, Wanda Kaczmarczyk, Joanna Witek)  

przeciwko –  

wstrzymały się – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Andrzej Baran) 

Uchwała Nr XCII/600/2023 została podjęta. 

 

e/Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Połaniec na 

2024 rok. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik poprosiła o przyjęcie autopoprawek przedstawionych na Komisjach Rady. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje głosowały następująco wraz z autopoprawkami: Komisja Oświaty – 3 osoby 

za, 2 osoby wstrzymały się od głosu; Komisja Zdrowia – 3 osoby za, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu; Komisja Rolnictwa – 3 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu; Komisja Budżetu – 4 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy zaplanowane 

środki na dopłatę do wody są wystarczające, żeby dopłacić do wody dla mieszkańców, 

w związku z tym p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy poinformowała, że jeżeli po 

zużyciu okaże się, że ta kwota jest niewystarczająca, sukcesywnie będzie zwiększana. 

W marcu, kwietniu p. Radni będą procedować dopłaty na kolejne miesiące, także 

będzie to dostosowywane do podjętych decyzji. Tu p. Przewodniczący powiedział, że 

rozumie, iż w przyszłym roku nie będzie podwyżki za wodę, w związku z tym  

p. Skarbnik powiedziała, że gmina chciałaby, żeby nie było.  

 

Głos zabrał p. Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy, który powiedział, że właśnie 

poprzez wsparcie, skierowane do spółek PROPOL i PGK chce, żeby cena wody  

i ścieków była na obecnym poziomie.  
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Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej zapytał czym jest spowodowana obniżka 

kwoty na o oczyszczanie miasta. W 2023 r. była kwota 700 000 zł, obecnie na 2024 r. 

jest kwota 500 000 zł. W związku z tym p. Skarbnik poinformowała, że zabezpieczane 

są środki pod poszczególne umowy. Jeżeli chodzi o oczyszczanie miasta, jest to 

umowa ramowa, podpisana na okres od września do czerwca. W ramach tego zadania 

jest również odśnieżanie dróg, sprzątanie po zimie. Jest podzielone proporcjonalnie na 

dwa lata budżetowe. Natomiast na pewno po wyczerpaniu limitu umowy, będzie 

ogłaszany przetarg na kolejne miesiące. Następnie p. Radny powiedział, że na 

utrzymanie zieleni w 2023 r. – 618 000 zł, obecnie 500 000 zł, w związku z tym  

p. Skarbnik poinformowała, że tutaj też jest umowa ramowa. Dostosowano to jakby 

trochę do wykonania. Widać, że tutaj tak naprawdę główne wydatki ponoszone są do 

końca września, później już w tych okresach zimowych tych wydatków nie ma. 

Kolejno p. Radny powiedział, że na oświetlenie ulic w 2023 r. było 1 300 000 zł, 

obecnie jest 830 000 zł, w związku z tym p. Skarbnik powiedziała, że tutaj ewidentnie 

widać, że środki zainwestowane w modernizację oświetlenia – wymiana na 

energooszczędne przyniosło znaczne oszczędności i tak naprawdę gmina bazuje na 

połowie wcześniejszych lat, jeśli chodzi o zużycie. Nie jest to żadne ograniczenie, lecz 

wynika z bieżących rachunków. Kontynuując, p. Radny powiedział, że na gospodarkę 

komunalną założone było w 2023 r. – 12 000 000 zł, obecnie prawie 9 500 000 zł, ale 

jest też podrozdział dotyczący gospodarki ściekowej, gdzie było założone 6 000 000 zł 

w 2023 r., a obecnie jest 3 600 000 zł, w związku z tym p. Skarbnik powiedziała, że 

nie pamięta co było założone, ale jeżeli chodzi o wydatki bieżące w gospodarce 

ściekowej, to głównie jest dopłata do ścieków i ona pozostaje na tym samym 

poziomie. Natomiast zadania inwestycyjne, które są realizowane, są w ramach danych 

umów. Obecnie, jeśli chodzi o budowę przydomowych przepompowni, jest to 

realizowane w ramach pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i tak naprawdę jest zrealizowane całe zapotrzebowanie. Obecnie jest nowa umowa 

podpisana już do realizacji na rok przyszły, także wszyscy mieszkańcy, którzy mieli 

domy przygotowane do tego, żeby się wprowadzić, mają te przepompownie 

zrealizowane. Ponieważ gmina musi się przy tej pożyczce rozliczyć z efektu 

ekologicznego, warunkiem budowy kolejnych przydomowych przepompowni jest, 

żeby właściciel zaczął oddawać ścieki do końca 2025 r. Następnie p. Radny 

powiedział, że na gospodarkę odpadami komunalnymi w poprzednim roku, jak 

również w tym jest założone 2 300 000 zł. Zapytał, czy dobrze myśli, że nie będzie 

podwyżek cen śmieci, w związku z tym p. Skarbnik poinformowała, że na ten moment 

jest to zaplanowane na tym samym poziomie. Od pewnego czasu gmina ma możliwość 

dopłacania do gospodarki odpadami i taką też decyzję p. Radni w tym roku podjęli. 

Bardziej wynikało to z zapotrzebowania pod zabezpieczenie środków na umowy, 

natomiast widać, że fizyczne wykonanie tych wydatków spokojnie mieści się w tym 

planie w zakresie dochodu. Następnie p. Radny powiedział, że na Urząd Gminy,   
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w poprzednim roku była kwota 9 700 000 zł, teraz znacząca podwyżka, bo jest 

zaplanowane 13 500 000 zł. Jest to prawie 4 500 000 zł więcej. Poprosił o wyjaśnienie, 

czym to jest spowodowane. Wie, że podwyżkami, ale dodał, że 4 500 000 zł, tj. jedna 

trzecia założonego budżetu. Tu p. Skarbnik poinformowała, że tak od razu nie jest  

w stanie porównać każdej pozycji, natomiast jeżeli chodzi o podwyżki pracowników, 

zawsze p. Burmistrz przedstawiał p. Radnym, jak to się kształtuje. Najniższa krajowa 

rośnie zdecydowanie i to widać w budżetach zarówno urzędu, jak i poszczególnych 

jednostek. Poza tym nie pamięta, od którego roku to się zmieniło. Wcześniej były 

osoby zatrudnione do utrzymania zieleni i porządku na terenie miasta. Było to  

w klasyfikacji oczyszczanie miasta. Od pewnego momentu było zalecenie, że 

wszystkie te osoby, muszą przejść w klasyfikację wynagrodzeń urzędu i tak też jest to 

realizowane. Również zakup materiałów dla tych osób musi być w klasyfikacji urzędu 

i to zmieniło się niedawno. Co do indywidualnych kategorii musiałaby porównać 

tamten rok z tym, natomiast nie ma ani drastycznego wzrostu wynagrodzeń, ani 

wzrostu zatrudnienia w urzędzie. Pan Radny odnosząc się do dopłat do cen wody 

powiedział, że w tamtym roku było 400 000 zł a w tym roku jest 300 000 zł, czyli 

100 000 zł założono mniej. Wyraził przy tym nadzieję, że cena wody będzie na tym 

samym poziomie, a jeśli nie na tym samym poziomie, to będzie większa dopłata.  

 

Pan Jacek Nowak - burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że jeśli chodzi o tę dopłatę, 

którą p. Radni będą w marcu uchwalać, chce by wrócić do tych dopłat, które były 

wcześniej, na poziomie dotychczasowym. Dołożony zostanie jeszcze 1 zł do ścieków, 

jak również 1 zł do wody. Powinno to spowodować wzrost jakby nawet zużycia wody. 

Inflacja idzie w górę, nie zwiększy się cen, stawki zostaną utrzymane na obecnym 

poziomie. Środki, które są zabezpieczone są na obecną chwilę, bo to wejdzie dopiero 

w kwietniu - do końca roku powinno wystarczyć. Pani Skarbnik przedstawiła budżet 

na następny rok, ale tak naprawdę ten budżet zawiera wszystko. Pan Burmistrz 

przypomniał, że z p. Radnymi odbyły się trzy spotkania w sprawie budżetu, żeby 

wypracować stanowisko na dzisiejszą sesję. Jest lista obecności, kto z p. Radnych 

chciał to skorzystał.  Stara się szeroko rozmawiać, aby te projekty, które są 

uwzględnione w budżecie, realizowane nie tylko w następnym roku, gdyż będą też na 

rok 2025, 2026 itd. i ta wizja i misja budżetu, żeby się spełniała. Jeśli p. Radni będą 

chcieli, kwoty też może później odczytać. To są projekty, które są ze Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej. Poprawa dostępności usług dla osób z potrzebami. 

Aktywna tablica. Wzmocnienie bezpieczeństwa w miejscach publicznych poprzez 

budowę systemu monitoringu na terenie Miasta i Gminy Połaniec. Zakup  

i montaż instalacji fotowoltaicznej w budynku Terapii Zajęciowej w Połańcu.  

Zmniejszenie barier transportowych na rzecz uczestników Warsztatu Terapii 

Zajęciowej poprzez zakup mikrobusa 9-cioosobowego. Cyfrowa gmina – wsparcie 

dzieci i młodzieży rodzin popegeerowskich. Narodowy Program Czytelnictwa dla 
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szkół. Termomodernizacja budynku Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy, która 

już dobiega końca. Adaptacja pomieszczeń w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu. 

Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Połaniec, Oleśnica, 

Łubnice, Stopnica. Budowa dróg gminnych na osiedlu w rejonie ul. Zrębińskiej, która 

jest w opracowaniu. Budowa dróg na Osiedlu Krakowskim. Zmniejszenie barier 

transportowych dla uczestników ŚDS w Połańcu, zakup mikrobusa 9-cioosobowego. 

Przebudowa drogi gminnej Zrębin na potrzeby gminy Połaniec. Przebudowa przejścia 

dla pieszych w ciągu drogi gminnej, ul.  Batalionów Chłopskich w miejscowości 

Połaniec. Przebudowa przejścia dla pieszych drogi gminnej ul. Czarnieckiego  

w miejscowości Połaniec. Przebudowa przejścia dla pieszych, ul. Madalińskiego  

w miejscowości Połaniec. Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej, 

ul. Żapniowska w miejscowości Połaniec. Renowacja zabytkowego dworku  

w miejscowości Ruszcza. Budowa przedszkola wraz z oddziałem żłobkowym. 

Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Połańcu. Budowa przychodni zdrowia – etap 

I, jak również budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem tj. hala  

w miejscowości Zrębin w gminie Połaniec. Budowa sieci wodociągowej – Daszyn, 

Ruszcza, Kraśnik oraz przydomowych przepompowni ścieków na terenie  

Miasta i Gminy Połaniec. Doposażenie świetlicy wiejskiej w miejscowości Zrębin. 

Odnowienie i renowacja zabytkowej kaplicy – kościół p.w. Marcina Biskupa  

w Połańcu. Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa. Przebudowa drogi dojazdowej 

do gruntów rolnych w miejscowości Połaniec. Przebudowa przyszkolnego obiektu 

sportowego w miejscowości Połaniec. Dofinansowanie przestrzeni publicznej przez 

poprawę dostępności placów zabaw na terenie gminy Połaniec. Przebudowa  

i doposażenie świetlic wiejskich na terenie gminy Połaniec. Renowacja dachu na 

zabytkowym kościele świętego Marcina w Połańcu. Przebudowa i modernizacja sieci 

ciepłowniczej na terenie Miasta i Gminy Połaniec. Przebudowa placu przy ul. Stefana 

Czarnieckiego. Przebudowa drogi wraz z niezbędną infrastrukturą wodociągowo-

kanalizacyjną w obrębie ul. Krakowskiej na terenie gminy Połaniec. Zakup 

samochodów zero i niskoemisyjnych dla gminy Połaniec. Budowa całodobowego 

centrum opiekuńczo-mieszkalnego dla 20 osób w Połańcu. Dostawa i montaż 

fabrycznie nowej zabudowy śmieciarki. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Wymysłów na terenie gminy Połaniec, jak również przebudowa drogi gminnej  

w miejscowości Okrągła na terenie gminy Połaniec. Utworzenie pracowni OZE  

w Zespole Placówek Oświatowych w Ruszczy. „Posiłek w szkole i w domu”. 

Laboratoria Przyszłości. Modernizacja infrastruktury oświetleniowej na terenie gminy  

Połaniec, jak również dofinansowanie wykonanych pokryć z azbestu w celu utylizacji 

azbestu. Podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Połańcu. Zakup pojazdu dla wyposażenia OSP w Ruszczy. Zakup pojazdu dla 

wyposażenia OSP w Połańcu. Zakup pojazdu dla wyposażenia OSP w Tursku Małym. 

Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa na lata 2024-2025. Dofinansowanie OSP  
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z terenu gminy Połaniec. Budowa ścieżki rowerowej na terenie gminy Połaniec. 

Budowa przedszkola wraz z oddziałem żłobkowym osiedle Północ w Połańcu. 

Budowa filii nr 1 Środowiskowego Domu Samopomocy w Połańcu – zadanie nr 1. Jest 

nabór - zarządzanie wodami, czyli zbiornik retencyjny w Ruszczy. Zmniejszenie barier 

transportowych na rzecz uczestników Warsztatu Terapii Zajęciowej w Połańcu, na 

zakup 22-osobowego samochodu dostosowanego dla osób niepełnosprawnych.  

Montaż instalacji klimatyzacji przewidziany w WTZ Połaniec, jak również wiele 

tematów związanych z podniesieniem jakości kształcenia w szkole podstawowej. 

Centrum Usług Społecznych w Połańcu. Droga powiatowa Tursko Małe-Tursko 

Wielkie - zadanie wykonane jest z powiatem. Remont odcinka drogi Rudniki-Okrągła 

- również zadanie wykonane z powiatem. Budowa przejścia dla pieszych 

w miejscowości Łęg. Budowa przejścia dla pieszych w miejscowości Zdzieci Stare. 

Przebudowa odcinka drogi powiatowej, która już jest wykonana, Ruszcza-Słupiec.  

Pan Burmistrz podkreślił, że te zadania są realizowane w ramach działań pracy 

zespołów. Opracowanie projektu budżetu należy do kompetencji Burmistrza Miasta  

i Gminy Połaniec, natomiast niniejszy projekt budżetu zawiera również sporządzone 

przez Burmistrza objaśnienia. Podstawowym aktem prawnym regulującym proces 

budżetowania w gminie Połaniec, jak również w innych gminach jest ustawa  

o finansach publicznych, jednak ani Burmistrz ani p. Skarbnik nie tworzą tego tak 

ważnego dokumentu sami. Budżet tworzy wiele osób. Jest to duży zespół osób, który 

spotyka się wiele razy, dokonuje analiz, podsumowań, jak również wypracowuje  

w ten sposób najkorzystniejszą ścieżkę dla rozwoju gminy. Nad planami  

i propozycjami dochodów i wydatków budżetowych pracują pracownicy urzędu, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, stowarzyszenia i inne organizacje. Żeby 

ostatecznie zamknąć dochody z wydatkami należy pracować wiele, weryfikować 

przedstawione do Burmistrza propozycje i potrzeby. Nie ma takiej możliwości, by 

jednoosobowo mieć wypływ na stworzenie takiego dzieła, jakim jest budżet na dany 

rok, ponieważ trudno jest przewidzieć wszystkie sytuacje i potrzeby, dlatego przez 

cały rok budżetowy dokonywane są konieczne zmiany. Pan Burmistrz podkreślił, że 

przez te dwa lata zabiegał o pozyskanie jak największych środków dla gminy. Przetarł 

wiele ścieżek, by te środki wpłynęły do gminy. Udało się wiele środków pozyskać. 

Przy okazji p. Burmistrz podziękował całemu zespołowi, na który zawsze może liczyć 

i wspólnie z nim działać, aby osiągnąć jak najlepsze wyniki. Zapewnił, że zrobi 

wszystko, by nadal zabiegać i pozyskiwać środki, jeśli tylko takie środki będą do 

pozyskania i jeśli wkład własny gminy i budżet będzie w stanie to udźwignąć. 

Podziękował wszystkim za uwagi, spostrzeżenia, wnioski dotyczące działalności. 

Dodał, że żadne wnioski nie są lekceważone, wręcz przeciwnie, są wnikliwie przez 

zespół analizowane. Pan Burmistrz podziękował za słowa krytyki, które przyjmuje  

z pokorą. Pan Burmistrz wyraził zdanie, że jeżeli Miasto i Gmina Połaniec ma się 

rozwijać, to trzeba działać razem, stanowić jedność we wspólnocie. Doskonale wie, że 
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w pojedynkę niewiele można zdziałać, ale dzięki właśnie samorządowemu zespołowi 

osób współpracujących oraz wszystkich mieszkańców Miasta i Gminy, pracowników 

urzędu, którzy obdarzyli go zaufaniem, ta działalność zmienia oblicze gminy  

i środowiska. Budowane są nowe inwestycje, by samorząd coś po sobie pozostawił. 

Wszyscy chcą, aby z gminy uczynić miejsce piękne, bezpieczne, przyjazne 

mieszkańcom, otwarte na dialog i współpracę. Kończąc, p. Burmistrz podziękował  

a następnie w imieniu własnym i całego zespołu, który opracowywał i przygotowywał 

ten budżet poprosił o jego przegłosowanie.  

 

Pan Paweł Laska – radny Rady Miejskiej poinformował, że około dwóch tygodni temu 

złożył projekt uchwały odnośnie programu zdrowotnego porad dla mieszkańców w dni 

świąteczne i weekendy. Odbyła się konsultacja z p. Radnymi, przy czym niektórych 

osób nie było. Ten projekt w tym roku nie został jeszcze podjęty, ale ma nadzieję  

i obiecuje, że w następnym roku podejmie wszelkie starania, żeby ten projekt został 

przegłosowany na sesji i ma nadzieję, że na to środki się znajdą, bo to jest dla 

mieszkańców najważniejsze. Zdrowie jest najważniejsze i trzeba dbać o mieszkańców.  

 

Pani Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy poinformowała, że na tym 

spotkaniu, o którym p. Radny mówi zostało wypracowane stanowisko, że 

przedstawiony przez p. Radnego projekt zdrowotny w sprawie utworzenia 

ambulatorium, zostanie zgodnie z przepisami przesłany do Agencji Oceny Technologii 

Medycznej w Warszawie i będzie czekał na zaopiniowanie. W momencie, kiedy gmina 

dostanie opinię pozytywną, wtedy zostanie p. Radnym przekazana informacja na sesji 

i rozpoczną się dalsze działania mające na celu zabezpieczenie środków.  

 

Pani Małgorzata Żugaj - skarbnik Gminy nawiązała do wcześniejszego pytania  

p. Radnego, Pawła Laski dotyczącego wydatków urzędu informując, że w bieżącym 

roku w zakresie wydatków majątkowych w urzędzie były niewielkie kwoty, ponieważ 

to był zakup samochodu na potrzeby urzędu, ok. 120 000 zł plus program likwidacji 

barier w urzędzie ok. 80 000 zł, co daje ok. 200 000 zł wydatków majątkowych. 

Natomiast na rok 2024 w klasyfikacji urzędu jest zakup samochodów 

niskoemisyjnych, wartość projektu – 2 550 000 zł, więc to też tę kwotę podniosło.  

Jest również zabezpieczenie środków w paragrafie majątkowym na dokumentację na 

rozbudowę budynku urzędu wraz z budową windy – kwota 160 000 zł.   

 

Pan Jacek Nowak - burmistrz Miasta i Gminy uzupełnił, że jeśli chodzi o pozyskanie 

środków na samochody z przeznaczeniem dla urzędu i jednostek, jest to kwota 

2 500 000 zł, z czego wkład własny gminy – 2%, tj. około 51 000 zł. Przy tym  

p. Burmistrz podziękował wszystkim, którzy zaopiniowali ten projekt i można na 

początku stycznia uruchamiać procedurę. 
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Po zakończeniu dyskusji p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie procedowany projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 11 osób 

wraz z autopoprawkami  

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, 

Wanda Kaczmarczyk, Joanna Witek)  

przeciwko –  

wstrzymały się – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Andrzej Baran) 

Uchwała Nr XCII/601/2023 została podjęta. 

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy podziękował w imieniu własnym, jak 

również pracowników, całemu zespołowi i wszystkim tym, którzy się przyczynili 

do tego budżetu, aby na dzisiejszej sesji był przegłosowany.  

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy  

w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

 

Pan Andrzej Wawrzyniec - radny Rady Miejskiej powiedział, że dzisiejsza sesja 

budżetowa jest ostatnią sesją budżetową w tej kadencji. Podziękował p. Burmistrzowi 

– Jackowi Nowakowi za te wszystkie zadania, które wymienił. W ciągu dwóch lat  

p. Burmistrz pozyskał środków zewnętrznych na kwotę ok. 85 000 000 zł. Jest to 

bardzo duża kwota. Nie wie, czy któremuś Burmistrzowi w tak krótkim czasie udało 

się pozyskać takie środki zewnętrzne. Podziękował wszystkim pracownikom urzędu, 

bo tak duża kwota do przerobienia, wymaga wiele pracy. Podziękował za te środki, 

które będą realizowane w 2024 r. Na inwestycje jest zaplanowane 32 000 000 zł, tj. 

bardzo duża kwota. Środki pozyskane – 22 000 000 zł, więc można być dumnym  

i cieszyć się z rozwoju Miasta i Gminy Połaniec. Podziękował wszystkim p. Radnym, 

którzy umieją właściwie zagłosować i biorą za to odpowiedzialność. Podkreślił, że  

w różny sposób można swoją funkcję wykonywać, ale każdemu czas przeleci nie 

wiadomo kiedy, a chodzi o to, by pozostawić po sobie ślad.  

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy odnosząc się do podziękowań 
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podkreślił, że są to podziękowania dla całego zespołu, wszystkich osób, które były 

przy budżecie i które go realizowały. 

 

f/Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

  Staszowskiego. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, 

Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew Porębski, Małgorzata Dalmata - Konwicka) 

Uchwała Nr XCII/602/2023 została podjęta. 

 

g/Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

   Staszowskiego. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 
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(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, 

Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew Porębski, Małgorzata Dalmata - Konwicka) 

Uchwała Nr XCII/603/2023 została podjęta. 

 

h/Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

   Staszowskiego.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie, jednogłośnie.  

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób  

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, 

Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew Porębski, Małgorzata Dalmata - Konwicka) 

Uchwała Nr XCII/604/2023 została podjęta. 

 

i/Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu zdrowotnego pn.  

  „Poprawa jakości życia u osób cierpiących na przewlekłe choroby układu ruchu  

  dla mieszkańców Miasta i Gminy Połaniec” na 2024 rok 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Anna Winnicka – Ziętarska – kierownik ref. 

Organizacyjnego, Komunikacji i Spraw Społecznych. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 
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za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew 

Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew 

Porębski) 

Uchwała Nr XCII/605/2023 została podjęta. 

 

j/Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Połaniec gruntu 

położonego w Połańcu, przy ulicy Czarnieckiego, z przeznaczeniem do gminnego 

zasobu nieruchomości. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew 

Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew 

Porębski) 

Uchwała Nr XCII/606/2023 została podjęta. 

 

k/Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Połaniec gruntu 

położonego w Połańcu w rejonie ulicy Krakowskiej Dużej, z przeznaczeniem do 

gminnego zasobu nieruchomości. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 



36 
 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew 

Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew 

Porębski) 

Uchwała Nr XCII/607/2023 została podjęta. 

 

l/Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Rybitwach gminie Połaniec. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Agnieszka Pasek – kierownik ref. Mienia 

Komunalnego. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew 

Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew 

Porębski) 

Uchwała Nr XCII/608/2023 została podjęta. 

 

m/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/66/2019 Rady Miejskiej  

w Połańcu z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie ustalenia trybu postępowania 

dotyczącego udzielania dotacji celowych dla podmiotów uprawnionych ze 

środków budżetu Gminy Połaniec na dofinansowanie zadań związanych  

z ochroną środowiska. 
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Wprowadzenia do tematu dokonała p. Danuta Bobrowska – kierownik ref. Techniczno – 

Inwestycyjnego. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym p. Zbigniew 

Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady poinformował, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pytań nie zgłoszono w związku z tym p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 14 osób (jednogłośnie) 

(Stanisław Lolo, Grzegorz Tomecki, Krystyna Spała, Paweł Laska, Wanda Kaczmarczyk, 

Krzysztof Zając, Andrzej Wawrzyniec, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, Izabela Płonka, 

Andrzej Baran, Joanna Witek, Zbigniew Porębski, Małgorzata Dalmata - Konwicka) 

Uchwała Nr XCII/609/2023 została podjęta. 

 

n/Podjęcie uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi na działanie Burmistrza 

Miasta i Gminy Połaniec. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała p. Wanda Kaczmarczyk – przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie 

opinii Komisji w sprawie procedowanego projektu uchwały w związku z tym  

p. Zbigniew Rodenko – przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

poinformował, że Komisje głosowały następująco: Komisja Oświaty – 3 osoby za,  

2 osoby wstrzymały się od głosu; Komisja Zdrowia – 3 osoby za, 1 osoba 

wstrzymały się od głosu; Komisja Rolnictwa – 3 osoby za, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu; Komisja Budżetu – 5 osób za.  

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Roman Łowicki – mieszkaniec gminy poinformował, że on wnosił pismo do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, gdyż uważa, że została naruszona ustawa. 

Ustawodawca nie odróżnia żadnych sesji uroczystych. Sesja jest sesją i tak ma być. 

Rozumie, że p. Przewodnicząca czyta uzasadnienie w oparciu o opinię prawną, ale 

będzie dociekał, gdyż uważa, że naruszona została ustawa, a jest przyjęty pewien 

porządek i należy go przestrzegać. 
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Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej powiedział, że p. Przewodnicząca 

zacytowała opinię prawną, ale jednocześnie zacytowała część paragrafów, część 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym, także nie tylko sama opinia prawna, ale 

ustawa o samorządzie gminnym została tu wyraźnie wyartykułowana.  

 

Pani Wanda Kaczmarczyk – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformowała, że Komisja Skarg i Wniosków razem z dwoma prawnikami 

rozmawiała na ten temat. Tu mieszkaniec powiedział, że nie chce stwarzać problemów 

Burmistrzowi, ale dziwi się, bo wystarczyło mu powiedzieć, że coś się wydarzyło  

i sesja nie była transmitowana. Mieszkaniec dodał, że zanim napisał skargę, pytał  

w wydziale prawnym Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach i dostał jasną opinię w tej 

kwestii, dlatego ją napisał. 

 

Pani Monika Sass-Wołczyńska – Radca Prawny powiedziała, że w całości podziela 

pogląd wyrażony w uzasadnieniu projektu uchwały. Ta sesja była sesją, ale uroczystą, 

to nie była sesja robocza. Przepisy ustawy o samorządzie gminnym odwołują się do 

sesji roboczej, dając w ten sposób możliwość mieszkańcom zapoznania się z pracami 

organów i temu te przepisy m.in. mają służyć. Ta sesja nie była zwołana w trybie 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym, nie miała porządku obrad, była to po 

prostu sesja uroczysta nazywana sesją zwyczajowo przyjętą w ten sposób. W związku 

z tym nie doszło do naruszenia przepisów w tym zakresie.  

 

Pani Krystyna Spała – radna Rady Miejskiej powiedziała, że p. Prawnik na tej Komisji 

nie udzielił jednoznacznej odpowiedzi. Sama nie była na tej sesji uroczystej, bo była 

chora, ale jeśli radny jest na uroczystej sesji, podpisuje listę obecności i np. jeśli jej nie 

ma, musi udokumentować, że była chora, bo miałaby zabrane z diety pieniążki. Pani 

Radna dodała, że na Komisji wstrzymała się od głosowania, ponieważ p. Prawnik nie 

udzielił jednoznacznej odpowiedzi.  

 

Pani Monika Sass-Wołczyńska – Radca Prawny powiedziała, że ciężko jej się odnieść 

do tego, co p. Radna mówi, ponieważ nie było jej na tej Komisji, natomiast wszystkie 

projekty uchwał, które są przedstawiane p. Radnym powinny być opiniowane przez 

prawników. Ten projekt był opiniowany przez p. Prawnika, który w ten sposób wyraził 

również swoje stanowisko w tej sprawie.  

 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odnosząc się do 

wypowiedzi p. Radnej, Krystyny Spały powiedział, że słuchając jej wypowiedzi, to 

rozumie, że niektórym p. Radnym zależy tylko na pieniądzach. Tu p. Radna, Krystyna 

Spała powiedziała, że była to sesja uroczysta, ale podpisuje listę i musi 

udokumentować nieobecność, bo są inne skutki. Dodała, że nie zależy jej.  
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Pani Monika Sass-Wołczyńska – Radca Prawny powiedziała, że takie praktyki 

funkcjonują od wielu lat. W tej chwili jest powołana Komisja Statutowa, która pracuje 

nad zmianą przepisów Statutu, tak żeby na przyszłość ujednolicić przepisy zgodnie  

z obowiązującymi przepisami ustawy o samorządzie gminnym i innych ustaw. Ten 

projekt statutu zostanie p. Radnym w niedługim czasie przedstawiony i w tym zakresie 

sesji uroczystych, Komisja przygląda się – będą inne zapisy regulujące kwestie, tzw. 

sesji uroczystych.  

 

Pani Krystyna Spała – radna Rady Miejskiej powiedziała, że może nikt by się nie 

upominał czy była nagrywana, czy nie, ale od zawsze były nagrywane i mieszkańcy 

pytają, dlaczego ta sesja nie była nagrywana.  

 

Pani Bogumiła Niespodziewana – sekretarz Gminy poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w przedmiotowym temacie udzieliła informacji, że 

urząd jest na etapie tworzenia statutu i wobec zaistniałej sytuacji, wobec skargi, która 

została skierowana, wyraziła również stanowisko, żeby uniknąć takich sytuacji, że 

można wyregulować to w nowym statucie. Zostanie to wzięte pod uwagę, żeby 

określić dokładnie charakter dotychczas uznawanych sesji za uroczyste i żeby 

automatycznie zaznaczyć, czy one mają obowiązek być nagrywane, czy nie. Poza tym 

mieszkaniec nie był na tej Komisji, bo nie mógł, ale również odczytała informacje  

o warunkach technicznych i problemach technicznych, jakie są z nagrywaniem  

w budynku Centrum Kultury i Sztuki. Gmina jest przygotowana technicznie do 

nagrywania i na żywo przekazywania mieszkańcom sesji, ale na tej sali w budynku 

urzędu. Tu jest odpowiedni sprzęt, mikrofony, tablety itd. Poinformowała, że przekaże 

mieszkańcowi kserokopię opinii informatyków. Pani Sekretarz powiedziała, że to, iż 

nie została uroczysta sesja nagrana, nie było celowe ani złośliwe. Zobowiązała się do 

tego, że przy następnej uroczystej sesji wydarzenie będzie nagrane, choćby każdy 

urzędnik z osobna miał nagrywać po 10 minut telefonem. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej przerwał dyskusję podkreślając, 

że uroczyste sesje są pięknymi sesjami, to jest tradycja samorządu połanieckiego. 

Rzeczywiście p. Radna ma rację, bo obowiązek p. Radnych nie powinien wynikać  

z tego, że trzeba podpisać listę lub nie, bo radny powinien być na tej sesji, ale 

widocznie to było kiedyś tak zrobione, żeby zmobilizować p. Radnych. Sesje 

uroczyste zgodnie z przepisami ustawy nie podlegają obowiązkowi nagrywania, 

transmitowania, ale były nagrywane na potrzeby sporządzenia protokołów. Normalną 

sprawą jest, że coś się może stać, może zepsuć się sprzęt i to trzeba zrozumieć. 

Rozumie, że sesja powinna być nagrywana, bo zawsze tak było praktykowane. Sesja 

uroczysta była tylko raz, wyjątkowo transmitowana i dlatego może te pytania, 

dlaczego teraz nie była. Sesja była nagrywana sprzętem z Centrum Kultury i Sztuki, 
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ale jeżeli ten sprzęt się zepsuł, to trzeba to zrozumieć i nie robić z tego wielkiego halo, 

wysyłać pisma do Komisji, powoływać ludzi, którzy musieli tracić czas, żeby 

przedstawiać tę sytuację. Po prostu zawiódł sprzęt i trzeba się z tym zgodzić i zrobić 

wszystko, żeby w przyszłości tego nie było.  

 

Pani Wanda Kaczmarczyk – przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformowała, że jeżeli słowo sesja będzie w statucie zniwelowane i zastąpiono 

słowem uroczystość z okazji np. 11 listopada, to wtedy p. Radni nie będą mieć 

obowiązku przychodzić, podpisywać, a będzie to również uroczystość i wtedy nie 

będzie takiego problemu. Tu p. Przewodniczący powiedział, że uroczyste sesje  

w Połańcu odbywają się od kilkudziesięciu lat i nie można tej tradycji zmieniać. 

Można zapisać, że sesja uroczysta jest sesją zorganizowaną z jakiejś okazji.  

 

Po zakończeniu dyskusji p. Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie procedowany projekt uchwały. 

 

(Podczas głosowania na sali obecnych było 14. radnych) 

Głosowanie: 

za podjęciem uchwały        – 11 osób 

(Stanisław Lolo, Izabela Płonka, Zbigniew Porębski, Grzegorz Tomecki, Krzysztof Zając, 

Andrzej Wawrzyniec, Małgorzata Dalmata - Konwicka, Zbigniew Rodenko, Jacek Mazur, 

Wanda Kaczmarczyk, Joanna Witek)  

przeciwko –  

wstrzymały się – 3 osoby 

(Krystyna Spała, Paweł Laska, Andrzej Baran) 

Uchwała Nr XCII/610/2023 została podjęta. 

 

Ad. 9 

Przedstawiono informacje bieżące z pracy: przewodniczącego Rady Miejskiej, 

burmistrza Miasta i Gminy, informację o realizacji inwestycji w okresie 

międzysesyjnym oraz pracach poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  

w okresie międzysesyjnym oprócz obowiązków, które bezpośrednio wynikają  

z pełnionej funkcji, reprezentował Radę Miejską podczas otwarcia sali doświadczeń 

świata w WTZ Połaniec. Ponadto p. Przewodniczący poinformował, że jest w stałym 

kontakcie z p. Burmistrzem oraz p. Zastępcą. Poinformował również, że w okresie 

przedświątecznym wpłynęło do Rady Miejskiej wiele życzeń od parlamentarzystów, 
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różnych instytucji, zakładów pracy, z którymi p. Radni mogą się zapoznać w Biurze 

Rady Miejskiej.   

 

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy przedstawił informację z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 

DATA SPOTKANIE 
28.11.2023 -W budynku UMiG odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenie 

Wspólników PROPOL. 
29.11.2023 -Spotkanie dotyczące omówienia projektu pod nazwą „Centrum Usług 

Społecznych w Połańcu”. Projekt zakłada przekształcenie 

dotychczasowego Ośrodka Pomocy Społecznej w Połańcu w Centrum 

Usług Społecznych. 

-Spotkanie w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Sandomierzu. 

Pan Burmistrz na spotkaniu był wraz z dyr. OSiR Połaniec, p. 

Grzegorzem Sobut. 
30.11.2023 -Spotkanie z p. Sebastianem Ziółkowskim, firma MULTON. 

-W Urzędzie Miasta i Gminy odbyło się przekazanie sprzętu do 

świetlicy wiejskiej w Zrębinie. Gmina Połaniec otrzymała dotację 

z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego. Zadanie 

realizowane w ramach konkursu pt. „Wsparcie funkcjonalności 

obszarów wiejskich”. 

-Spotkanie z prezesami p. Wacławem Olko firma EUROGRANT oraz 

p. Andrzejem Byrwą. 

-Podpisanie umowy pomiędzy Gminą Połaniec, a Przedsiębiorstwem 

Gospodarki Komunalnej w Połańcu. Umowa dotyczy realizacji zadania 

"Obsługa placu targowego przy ulicy Stefana Czarnieckiego i ulicy 

Krakowskiej w Połańcu." 

-Uroczyste otwarcie sali ,,Doświadczeń Świata” w Warsztacie Terapii 

Zajęciowej w Połańcu. 
1.12.2023 -Spotkanie z z-cą kom. Powiatowej Straży Pożarnej p. Jarosławem 

Juszczykiem. 

-Spotkanie z Dyrektorem Zespołu Szkół im. Oddziału Partyzanckiego 

AK "Jędrusie", p. Stanisławem Rogalą oraz p. Sebastianem 

Ziółkowskim, firma MULTON w sprawie powstania pracowni 

chemicznej. 

-Udział w uroczystościach otwarcia „Muzeum Bombki oraz Ścieżki 

Edukacyjnej” GMC Fabryka Bombek w Staszowie. 
4.12.2023 -Spotkanie z p. Andrzejem Mrozem, Wójtem Gminy Wierzchosławice. 

-Z okazji „Obchodów Dnia Górnika” p. Burmistrz uczestniczył we 

mszy św. w Kościele Św. Barbary w Staszowie. 
5.12.2023 -Na sali widowiskowej Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu odbyła się 

Uroczysta II Połaniecka Gala Wolontariatu. 
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6.12.2023 -Na placu przed Komendą Powiatową Policji w Staszowie odbyła się 

symboliczna uroczystość przekazania dla staszowskich 

funkcjonariuszy nowego nieoznakowanego radiowozu.  

-Otwarcie kącików sensorycznych w Przychodni Zdrowia w Połańcu. 

-Uroczysta prezentacja nowej maskotki Miasta i Gminy Połaniec, która 

odbyła się na pływalni "Delfin" w Połańcu. 
8.12.2023 -Spotkanie z Dyrektorem Szpitala Powiatowego w Staszowie,  

p. Pawłem Wojtasikiem. 

-Spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach dotyczące 

budowy chodnika Rudniki - Połaniec – w kierunku Elektrowni. 

-Spotkanie Świąteczne w Urzędzie Wojewódzkim. 
10.12.2023 -Widowisko taneczno - muzyczne „Mam tę moc” w CKiSz w Połańcu. 
11.12.2023 -Spotkanie z p. Prezesem, Andrzejem Byrwą.  

-Spotkanie z udziałem dyr. Szpitala, p. Pawłem Wojtasikiem, radnymi, 

Radą Społeczną Przychodni Zdrowia, lekarzami, pielęgniarkami. 

Spotkanie dotyczyło projektu uchwały złożonego przez radnego. 

-Odebranie Betlejemskiego Światełka Pokoju, przekazanego przez 

delegację harcerzy z Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy. 
12.12.2023 -Spotkanie w przedsiębiorstwie PROPOL w Osieku. 
14.12.2023 -Sesja Rady Seniorów. 

-Uroczyste przekazanie nowego mikrobusu do przewozu osób 

niepełnosprawnych dla Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Połańcu. 

-W Starostwie Powiatowym w Staszowie doszło do podpisania umów 

na realizację inwestycji pt. „ Budowa przejścia dla pieszych w ciągu 

drogi powiatowej Połaniec – Niekurza w m. Łęg; Ruszcza – Grabowa – 

Przeczów w m. Zdzieci Stare”. 

-Spotkanie Opłatkowe w Połanieckim Klubie Amazonek. 

-Udział w promocji książki „Staszowskie Rzemiosło Cechowe”, które 

odbyło się w Bibliotece Publicznej w Staszowie. 
15.12.2023 

 

 

-Spotkanie w Środowiskowym Domu Samopomocy w Połańcu z okazji 

urodzin miesiąca. 

-Spotkanie z p. Mirosławem Bernysiem – dyr. Zarządu Dróg 

Powiatowych w Staszowie.  

-Na zaproszenie Zarządu Enei Elektrowni Połaniec p. Burmistrz 

uczestniczył w spotkaniu świątecznym, opłatkowym. 

-Na stadionie miejskim w Połańcu odbyło się spotkanie opłatkowe 

pracowników Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
16.12.2023 -W budynku OSP w Maśniku odbyło się spotkanie wigilijne Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Było to również spotkanie 

podsumowujące rok.  

-Spotkanie wigilijne grupy motocyklowej Rain Raiders Połaniec. 

-W Centrum Kultury i Sztuki odbyło się oficjalne wręczenie 

stypendiów artystycznych a następnie spotkanie opłatkowe. 
17.12.2023 -Jasełka Bożonarodzeniowe w wykonaniu uczestników WTZ, które 

były wystawiane w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu. 
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18.12.2023 -Udział w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników ZGOK  

w Rzędowie. 

-Spotkanie opłatkowe z podopiecznymi Ośrodka Pomocy Społecznej 

Połaniec. 

-Spotkanie Komitetu Rewitalizacji. 

-W Przedszkolu im. św. Jana Pawła II w Ruszczy odbył się III 

Międzyszkolny Przegląd Jasełek. 
 

Pan Burmistrz poinformował, że stara się przyjmować na bieżąco interesantów oraz 

odbywa liczne spotkania z dyrektorami, kierownikami poszczególnych jednostek. Przy 

pomocy współpracowników rozwiązuje wszelakie problemy i prośby, kierowane do 

placówki.  

Pan Burmistrz dodał, że należy zapoznać się z ustawą o samorządzie gminnym, 

pracować od sesji do sesji, nie tylko być obecnym na sesji. Pan Burmistrz zachęcił do 

współpracy i do dialogu. Kończąc, p. Burmistrz złożył wszystkim serdeczne życzenia 

świąteczne oraz szczęśliwego Nowego Roku. 

Pan Jarosław Kądziela – z - ca Burmistrza Miasta i Gminy przedstawił 

informacje dotyczące realizacji inwestycji. 

1.Trwają prace na zadaniu pn.: Budowa dróg gminnych na osiedlu w rejonie ul. 

Zrębińskiej w Połańcu w ramach Funduszu Dróg Samorządowych w systemie 

„zaprojektuj i wybuduj”. Termin: do 15.05.2024 r. Wykonawca: Przedsiębiorstwo 

Robót Drogowych "DROKAM" Tomasz Wojtas, Piaseczno 44, 27-670 Łoniów. 

Kwota: 4 406 339,84 zł. 

2.Realizowana jest umowa na usługi komunalne do 31.12.2023 r. Wykonawca: 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Połańcu. Kwota: 470 000 zł. 

3.Realizowana jest umowa na bieżący remont i konserwację oraz czyszczenie kanałów 

ściekowych na terenie Miasta i Gminy Połaniec do 31.12.2023 r. Wykonawca: 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Połańcu. Kwota: 130 000 zł. 

4.Trwa realizacja zadania pn. Odbiór odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy Połaniec. Termin: do 

31.12.2023 r. Wykonawca: REMONDIS Sp. z o.o. Warszawa, Oddział Ostrowiec 

Świętokrzyski. Wartość nieprzekraczalna umowy: 1 200 000 zł. 

5. Trwa opracowanie dokumentu pn. "Gminny Program Rewitalizacji Gminy Połaniec 

na lata 2024-2034. Termin: do 31.03.2024 r. Wykonawca: Inicjatywa Lokalna pl. Sp.  

z o.o. Paweł Walczyszyn. Kwota: 24 477 zł. 

6.Trwa realizacja zadania pn. Usługi transportowe na potrzeby Gminy Połaniec. 

Termin: do 31.12.2023 r. Wykonawca: MARKPOL Transport krajowy - zagraniczny 

Marek Rzeźnik, Mielec. Wartość nieprzekraczalna umowy: 80 000 zł. 

7.Gmina Połaniec uzgodniła projekt GDDKiA miejsc wpięcia nowego doświetlenia 

przejść dla pieszych na terenie miasta Połaniec w ciągu DK79. Wykonawca: 
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Projektant z ramienia GDDKiA: WJAP Sp. z o. o. ELEKTROENERGETYKA, Busko 

Zdrój. 

8. Trwa realizacja zadania pn. Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Połańcu. 

Obecnie opracowywana jest dokumentacja, uzyskiwanie uzgodnień celem otrzymania 

pozwolenia na budowę.  Termin: do dnia 20.02.2025 r. Wykonawca: WOD-GAZ'' 

Zakład Robót Inżynieryjno - Transportowych Czesław Sztuk, Suchowola 74a, 28-130 

Stopnica. Kwota: 5 222 000 zł.  

9.Trwa procedura opracowania dokumentacji i uzyskania pozwolenia na budowę na 

zadanie pn. „Budowa przedszkola wraz z oddziałem żłobkowym przy Osiedlu Północ  

w Połańcu – Etap I”. Termin: do 29.03.2025 r. Wykonawca: PESAM Sp. z o.o. Sp. K., 

Dębica. Kwota: 5 741 921,67 zł. Gmina uzyskała pozwolenia wodnoprawne. 

Wykonawca zaplanował, że do końca tygodnia złoży wniosek do Starostwa 

Powiatowego w Staszowie w celu uzyskania pozwolenia na budowę. 

10.Trwa procedura opracowania dokumentacji i uzyskania pozwolenia na realizację 

zadania pn. Renowacja zabytkowego dworku w miejscowości Ruszcza w celu ochrony 

dziedzictwa kulturowego regionu. Termin: do 18.01.2025 r. Wykonawca: Lider 

Konsorcjum: GP Construction Sp. z o.o., Kraków, Partner Konsorcjum: PPU GP-

TERM M. Gajek, B. Gajek, Bochnia". Kwota: 2 988 966,77zł.  

11.Trwają prace projektowe na zadaniu pn. „Opracowanie projektów budowlanych 

odcinków oświetlenia w miejscowościach Ruszcza Kępa, Okrągła, Wymysłów, 

Połaniec i Łęg. Termin: do 01.04.2024 r. Wykonawca: MONTOPROJEKT designers 

Krzysztof Lis   ul. Słoneczna 32, 28-200 Staszów. Kwota: 47 500 zł. 

12.Na ukończeniu jest zadanie: Budowa oświetlenia ulicznego w Ruszczy i Winnicy, 

gmina Połaniec. Zakończono prace w Winnicy. Termin: do 27.12.2023 r. Wykonawca: 

Zakład Instalacji Elektrycznych Wiesław Kopeć, Połaniec. Kwota: 237 698,73 zł.  

13.Trwają prace na zadaniu: pn. "Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz  

z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Szkole Podstawowej w Zrębinie" Termin: 

15.06.2024 r. Wykonawca: "GMC" Sp.z.o.o. ul. Kościuszki 2, 28-200 Staszów. Kwota:  

5 494 490,12 zł. 

14. Trwa realizacja zadania: Opracowanie dokumentacji budowlano-wykonawczej 

dróg gminnych na terenie miasta i gminy Połaniec w obrębie osiedla Lipowego. 

Termin: do 20.09.2024 r. Wykonawca: WOSAN-USŁUGI PROJEKTOWE mgr inż. 

Konrad Rachuna, z siedzibą ul. Karbońska 5/10, 25 – 640 Kielce. Kwota: 270 600 zł. 

Są to prace związane z nabyciem gruntów i uzyskaniem terenów pod wodociągi  

i kanalizację dla nowoprojektowanego osiedla (SIM). 

15.Trwają prace projektowe i uzyskanie pozwolenia na realizację zadania: Budowa 

Przychodni Zdrowia, I etap. Termin: do dnia 20.12.2024 r. Wykonawca: ATB 

Przedsiębiorstwo Budowlano - Inżynieryjne Sp. z o.o. Staszów. Kwota: 5 358 720,42 

zł. W chwili obecnej jest końcowy etap uzgodnienia programu funkcjonalno – 

użytkowego i wykonania dokumentacji.   
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16.Trwa realizacja zadania pn. Dowóz uczniów niepełnosprawnych w roku szkolnym 

2023/2024 do Specjalnego Ośrodka Szkolno -Wychowawczego z siedzibą w Mielcu. 

Termin: 21.06.2024 r. Wykonawca: DEWUTRANS Sp. z o.o. Sp. K., Ossala. Kwota: 

108 000 zł. 

17.Trwa realizacja zadania pn. Dowóz i odwóz dzieci i uczniów do Szkoły 

Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Połańcu, do Szkoły Podstawowej w Zrębinie 

oraz do Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy w roku szkolnym 2023/2024. 

Termin: 21.06.2024 r. Wykonawca: ZIDMA TRANS Transport Osobowo – Towarowy 

Zbigniew Wiącek, Ossala. Kwota: 422 994 zł. 

18. Podpisano umowę i trwa realizacja zadania pn. Całoroczne utrzymanie dróg na 

terenie gminy Połaniec. Termin: 09.08.2024 r. Wykonawca: Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Komunalnej w Połańcu sp. z o.o., Połaniec. Kwota: 972 000 zł.  

19.Trwa realizacja zadania projektowego pn. Budowa windy wraz z rozbudową, 

przebudową i nadbudową budynku Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu – wykonanie 

dokumentacji projektowej. Termin: 28.03.2024 r. Wykonawca: „P&M” PROJEKT 

Przemysław Płowecki z siedzibą ul. Bysławska 82 lok. 519, 04-993 Warszawa. Kwota: 

70 000 zł.  

20.Podpisano umowę, na wykonanie dokumentacji na zadanie pn. Budowa ścieżek 

rowerowych na terenie Gminy Połaniec - (część 2 ścieżka na wale w Maśniku). 

Termin: 31.12.2024 r. Wykonawca: Wosan usługi Projektowe Konrad Rachuna, 

Kielce. Kwota: 69 495 zł. Część 1, czyli ścieżka do elektrowni z uwagi na wysoką 

cenę, została unieważniona.  

21.Trwa realizacja zadania pn. ,,Wykonanie monitoringu na terenie Miasta i Gminy 

Połaniec. Termin: 30.11.2023. Wykonawca: Zakład Wykonawstwa Robót 

Elektrycznych, Teletechnicznych i Automatyki ,, ELTECHCOM" Krzysztof Kopeć ul. 

Zrębińska 27, 28-230 Połaniec. Kwota: 150 690,77 zł. 

22.Wybrano najlepszą ofertę na odbiór odpadów komunalnych. Najniższa oferta: PGK 

Połaniec za kwotę: 432 793,20 zł. Termin: do 30.06.2024 r. Planowane podpisanie 

umowy: 22.12.2023 r. 

23. Wybrano najlepszą ofertę w przetargu na świadczenie usług komunalnych. 

Złożono jedną ofertę: PGK Połaniec - 840 532,24 zł. Termin: do 30.06.2024 r. 

Planowane podpisanie umowy: 22.12.2023 r. 

24. Zakończono realizację zadania pn. Dostawa i montaż fabrycznie nowej zabudowy 

śmieciarki. Termin: 15.12.2023 r. Wykonawca: BFE Polska sp. z o. o., Włocławek. 

Kwota: 520 905 zł. Dofinansowanie ze Starostwa Powiatowego w Staszowie. 

25.Podpisano umowę na wykonanie dokumentacji pn. Budowa dróg gminnych  

w Połańcu: Część 1: Budowa dróg gminnych w msc. Rybitwy w Gminie Połaniec  

o długości około 950mb – Część 2: Budowa pięciu odcinków dróg na terenie Gminy 

Połaniec o łącznej długości 1380mb. Termin: 27.01.2025 r. Wykonawca: 
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Specjalistyczne Biuro Inwestycyjno-Inżynierskie PROSTA-PROJEKT, Piotrkowice. 

Kwota: część 1 - 204 180zł, część 2 - 284 130 zł. 

26. Wykonawca zakończył pracę przy zadaniu „Remont dwóch dróg gminnych  

w miejscowości Rudniki”. Termin: 20.12.2023 r. Wykonawca: Piotr Sagan, 

prowadzącym działalność gospodarczą pod nazwą: „DROG-KOP” Piotr Sagan. 

Kwota: 81 119,48 zł. 

27. W dniu 22.12.2023 r. planowane jest podpisanie umowy na wykonanie projektu 

dla zadania pn. Budowa ścieżek rowerowych na terenie Gminy Połaniec - wykonanie 

dokumentacji technicznej. (ścieżka do elektrowni, podzielona na 2 części). Termin: 15 

miesięcy. Wykonawca: Specjalistyczne Biuro Inwestycyjno – Inżynierskie PROSTA-

PROJEKT Piotrkowice ul. Kielecka 37, 26-020 Chmielnik. cześć 1: 307 500 zł; część  

2: 430 500 zł. 

28.Podpisano umowę, trwa realizacja zadania pn. Przebudowa czterech przejść dla 

pieszych na terenie miasta Połaniec. Termin: 7.07.2024 r. Wykonawca: DROG-KOP 

Piotr Sagan, Połaniec 502 239,81 zł. 

29.Podpisano umowę na zadanie pn.: "Remont pobocza w ciągu drogi gminnej 

366109T ul. Krakowska Duża". Termin: do 31.03.2024. Wykonawca: ZTE sp. z o.o. 

Połaniec. Kwota: 78 163,38zł.  

30.Ogłoszono przetarg na wykonanie zadania pn.: Wykonanie stanowisk postojowych 

dla samochodów osobowych do 10 stanowisk włącznie w Połańcu w 5 lokalizacjach 

na terenie miasta Połaniec. W dniu 28.12.2023 r. nastąpi otwarcie ofert. 

31.Otwarto oferty na remont cząstkowy dróg kamieniem na terenie miasta i gminy 

Połaniec oraz dostarczenie kruszywa do wskazanego miejsca. Wpłynęło 5 ofert 

najkorzystniejsza oferta: 120 096,70 zł - ZTE sp. z o.o. 

32.Ogłoszono przetarg na wykonanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na 

zadanie pn.: Budowa dróg gminnych w Zrębinie oraz w Połańcu o łącznej długości 

około 1765mb. W dniu 21.12.2023 r. nastąpi otwarcie ofert. 

33.Ogłoszono przetarg na zadanie: Budowa parkingów w Połańcu przy ul. Kołłątaja, 

Czarnieckiego i Żapniowskiej w formule zaprojektuj i wybuduj. Otwarcie ofert: 

5.01.2024 r. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej wyraził zadowolenie, że wreszcie 

będzie budowany żłobek i przedszkole. Są wszystkie pozwolenia, więc myśli, że 

będzie pospolite ruszenie w nowym roku. Następnie zapytał p. Burmistrza o spotkanie 

w województwie odnośnie budowy chodnika od Rudnik do Połańca i jak rozumie -  

w kierunku Elektrowni, połączenie dwóch rond. Pan Radny zgłosił również, że od 

Biedronki w kierunku ZTE, sklepu elektrycznego i stacji CPN, brakuje chodnika. 

Osiedle się bardzo rozwinęło i chodzi o bezpieczeństwo. To nie jest temat na dzisiaj, 
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ale w przyszłości trzeba o takich rzeczach mówić. Cieszy się, że osiedle teraz ładnie 

wygląda, trzeba jeszcze tylko pouzupełniać chodniki. 

  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i gminy odnosząc się do pozwoleń na 

przedszkole powiedział, że są one pozyskiwane systematycznie. Do kwietnia 

wykonawca ma czas na uzyskiwanie. Jeśli chodzi o zgodę Wód Polskich, to są dalsze 

procedury i uzyskanie wszystkich pozwoleń na budowę, niedługo będzie już 

zrealizowane. Jeśli chodzi o Zarząd Dróg Wojewódzkich, odbył spotkanie i będzie 

podpisane porozumienie. Na podpisanie porozumienia p. Burmistrz wszystkich  

p. Radnych zaprosił, informując, że będzie budowany ciąg pieszo – jezdny czy pieszo 

– rowerowy spełniający warunki techniczne, którymi będzie się można przemieszczać  

z Połańca do Rudnik i z Połańca w kierunku Elektrowni. Porozumienie będzie 

dotyczyło tego, że pewne dokumenty wykona Urząd Miasta i Gminy - chodzi o udział 

w projekcie i udział w wykupie gruntów. Tę inwestycję oszacowano wstępnie na 

14 000 000 zł. Powstanie ciąg pieszo-jezdny za rowem, wzdłuż drogi. Na tym 

spotkaniu poprosił, żeby te działania troszeczkę zintensyfikować, bo gmina długo już 

czeka na ten ciąg pieszo-rowerowy. 

Pan Zbigniew Rodenko – radny Rady Miejskiej wyraził zadowolenie, że wreszcie jest 

pozytywna informacja odnośnie chodnika czy ciągu. Następnie zapytał o spotkanie  

z p. Mirosławem Bernysiem, mianowicie czy coś wiadomo odnośnie wydzielenia pasa 

pieszego na drodze powiatowej w Wymysłowie. W związku z tym p. Burmistrz 

poinformował, że te zadania są na następny rok, natomiast na spotkaniu dyskutowano 

o przejściach dla pieszych, bo już była Komisja Infrastruktury. Odbyło się również 

podpisanie tych umów. Jeśli chodzi o realizację, firma, która jest na terenie Połańca, 

będzie realizować przejście w Łęgu, jak i w Zdzieciach Starych. Dyskutowano  

o różnicy cenowej, bo w Łęgu można powiedzieć, jest o połowę tańsze niż  

w Zdzieciach Starych, ale tam jest infrastruktura itd. Musi to być zgodnie z warunkami 

technicznymi. Pan Zastępca też czytał na temat realizacji zadań z ustawy ZRiD.  

Pan Burmistrz poinformował, że w następnym roku, w następnym budżecie, jak już 

zacznie się realizacja tych zadań, gmina będzie wykupywać grunty, gdyż chce, żeby 

stworzyć drogę z chodnikiem, rowem, infrastrukturą tak, żeby było to na lata, a nie 

zrobić tylko sam asfalt, a później resztę. Dlatego też robione jest to w ten sposób, żeby 

wydawać środki własne na inwestycje, żeby później nie były uruchamiane procedury 

w sprawie karania Burmistrza.  

Pani Izabela Płonka – radna Rady Miejskiej w imieniu swoim jak i mieszkańców ul. 

Kołłątaja podziękowała za nowe miejsca parkingowe, bo tam był duży problem  

z parkowaniem. Mieszkańcy na pewno będą bardzo zadowoleni z okazji tak miłego 

upominku pod choinkę. Pani Radna podkreśliła, że trzyma kciuki, by te nowe miejsca 

powstały jak najszybciej. 
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Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że wnioski, które spływają 

są realizowane, bo dotyczą potrzeb mieszkańców. Państwo Radni nad tym głosują, 

procedują.  Pan Burmistrz dodał, że przy okazji tych przejść gmina chce wykonać jak 

największe parkingi. Projektant tak to zaprojektował, że ciągi piesze, które są obok 

parkingów, dla bezpieczeństwa będą musiały być poza parkingami. Są miejsca 

przewidziane dla osób niepełnosprawnych, trzeba wszystkie warunki techniczne 

spełnić, żeby zrealizować tę inwestycję i żeby to wszystko było zgodnie z prawem, 

dlatego to troszeczkę trwa. W miarę możliwości wszystko to jest realizowane nie tylko 

przez Burmistrza, ale zespół osób, które tutaj codziennie przychodzą, pracują  

i realizują. 

  

Praca Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 

Pan Andrzej Baran – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się jeden raz. Dziś na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym Komisja zaopiniowała projekty uchwał 

przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. 

Pytań nie zgłoszono.  

Pan Zbigniew Porębski – przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się dwa razy. Dziś 19 

grudnia 2023 r. Komisja procedowała nad wnioskiem dotyczącym mieszkania 

socjalnego i następnie obradowała na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym 

Komisja zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady 

Miejskiej.  

Pytań nie zgłoszono.  

Pan Zbigniew Rodenko – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się jeden raz. Dziś 19 

grudnia 2023 r. na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zaopiniowała projekty 

uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Pani Joanna Witek – przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się jeden raz. Dzisiaj 

19 grudnia 2023 r. na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym Komisja 

zaopiniowała projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej.  

Pytań nie zgłoszono.  

Pani Izabela Płonka – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że 

Komisja w okresie międzysesyjnym zebrała się jeden raz. Dziś 19 grudnia 2023 r., 
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gdzie na przedmiotowym posiedzeniu Komisja przyjęła protokół Nr XLVI/2023 z dnia 

27 listopada 2023 r., sformułowała wnioski pokontrolne oraz przyjęła protokół 

pokontrolny z przeprowadzonej kontroli w Żłobku „Kraina Malucha” w Połańcu wraz 

z wnioskami pokontrolnymi. Po zapoznaniu z przedłożonymi dokumentami  

i informacjami wykazanymi od dyrektora jednostki kontrolowanej oraz protokołów 

posiedzeń Komisji, Komisja Rewizyjna stwierdza, że nie ma uwag co do 

funkcjonowania jednostki Żłobek „Kraina Malucha” w Połańcu. Na podstawie 

zgromadzonych dokumentów istotnych przy przeprowadzeniu kontroli, protokołów  

z posiedzeń Komisji, Komisja Rewizyjna nie wskazuje zaleceń pokontrolnych, 

jednakże widzi potrzebę podjęcia wspólnych działań celem budowy nowej siedziby 

jednostki spełniającej najnowsze standardy, celem poprawienia jakości i efektywności 

wykonywanych usług, modernizacji placu zabaw wspólnego użytkowanego  

z placówką Przedszkola, modernizacji dachu celem poprawienia warunków 

funkcjonowania placówki. Protokół pokontrolny sporządzono w dwóch 

jednobrzmiących egzemplarzach, który jeden zostanie przekazany dyrektorowi 

jednostki kontrolowanej. Pouczono dyrektora jednostki kontrolowanej o możliwości 

zgłoszenia w terminie 7 dni od otrzymania protokołu pisemnych wyjaśnień co do 

zawartych w protokole ustaleń. Na podstawie przeprowadzonej kontroli w placówce 

Żłobek „Kraina Malucha” w Połańcu, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Połańcu 

stwierdza, iż jednostka kontrolowana funkcjonuje z zachowaniem najwyższych 

standardów, gwarantując dzieciom w pełni profesjonalną opiekę w warunkach 

bytowych zbliżonych do warunków domowych z uwzględnieniem indywidualnych 

potrzeb dziecka, zaś prowadzone zajęcia opiekuńczo-wychowawcze i edukacyjne 

wpływają korzystnie na jego właściwy rozwój. Pani Przewodnicząca zwracając się do 

p. Anny Kaniszewskiej – dyrektor Żłobka ,,Kraina Malucha” życzyła dalszej owocnej 

pracy i sukcesów. Dodała, że gdy Komisja udała się na pierwsze posiedzenie do 

jednostki, była pod wrażeniem, że wchodząc do żłobka, jest taka atmosfera, taka cisza, 

dzieci tak pięknie zaopiekowane przez Panie wychowawczynie. Pani Przewodnicząca 

na rece p. Dyrektor przekazała protokół pokontrolny z przeprowadzonej kontroli. 

Pani Anna Kaniszewska – dyrektor Żłobka ,,Kraina Malucha” podziękowała  

p. Burmistrzowi, p. Przewodniczącemu i Szanownej Radzie za dotychczasową 

współpracę, za rozumienie potrzeb najmłodszych obywateli Miasta i Gminy Połaniec. 

Za to, że zawsze jednostka może liczyć na samorząd. Kończąc, p. Dyrektor życzyła 

wszystkim zdrowych, radosnych, rodzinnych Świąt Bożego Narodzenia i wszystkiego 

najlepszego w Nowym Roku.  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy podziękował wszystkim za pracę w tym 

roku, wszystkim Komisjom za ich opinie, za realizację wszystkich zadań. Następnie 

poinformował, że p. Radny, Zbigniew Rodenko został wpisany do Encyklopedii 

Osobistości Rzeczypospolitej Polskiej, w której jest zawarta jego osobowość, życiorys 

jako sołtys, radny, mieszkaniec. Pan Burmistrz złożył p. Radnemu gratulacje. 
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Pytań nie zgłoszono.  

Pan Zbigniew Rodenko – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się jeden raz. W dniu 

11 grudnia 2023 r., gdzie na przedmiotowym posiedzeniu Komisja przyjęła protokół 

Nr XXXVI/2023 z dnia 27 czerwca 2023 r. i protokół Nr XXXVII z dnia  

5 października 2023 r., a także ustaliła kwalifikacje i dokonała oceny formalno-

prawnej pod względem właściwych przepisów pisma skierowanego w dniu  

30 listopada 2023 r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja uznała 

przedmiotowe pismo za bezzasadną skargę i w związku z powyższym na dzisiejszą 

sesję został przygotowany projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi na 

działanie burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, który był procedowany w punkcie  

8 porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Miejskiej.  

Pytań nie zgłoszono.  

Ad. 10 

      Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w okresie 

między sesjami nie wpłynęły interpelacje. 

Ad. 11 

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Zarządu Klubu 

MKS Czarni Połaniec, Klubu Kajman Połaniec oraz rodziców dzieci zrzeszonych  

w tych klubach podziękował p. Burmistrzowi, p. Skarbnik oraz całemu zespołowi, 

który brał udział w przygotowaniu budżetu na 2024 r., jak również tym z p. Radnych, 

którzy głosowali za przyjęciem tego budżetu.  

Pan Andrzej Wawrzyniec – radny Rady Miejskiej podziękował p. Dyrektor Centrum 

Kultury i Sztuki, gdyż był na otwarciu i bardzo mu się to podobało – Centrum Kultury  

i Sztuki w Połańcu dostało drugie życie. Jest estetyka wykonania i to Centrum Kultury 

i Sztuki przyciąga dzieci, młodzież, seniorów. Pan Radny na ręce p. Dyrektor 

wszystkiego co dobre wszystkim pracownikom CKiSz w Połańcu. 

Pani Monika Pławska – dyrektor Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu powiedziała, że 

jako dyrektor jednostki ma dzisiaj możliwość pierwszy raz skorzystać z wypowiedzi 

na sesji. Pani Dyrektor odniosła się do tematu nagrywania uroczystej sesji Rady 

Miejskiej w Połańcu informując, że poczuwa się do odpowiedzialności za brak 

nagrania z sesji z 11 listopada. Powiedziała, że nie jest to dla niej sytuacja 

komfortowa, bo uważa, że też za to po części odpowiada. Była również na Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji i słuchała wypowiedzi p. Prawnika. Pani Dyrektor 

podkreśliła, że można się różnic, bo każdy jest inny i każdy inaczej może rozumieć 

pewne rzeczy, ale myśli, że każdy na tej sali chce, żeby było dobrze, bo wszyscy są tu 

dla dobra społeczeństwa. Pani Dyrektor przeprosiła p. Romana Łowickiego za to co 
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się wydarzyło, jeżeli była to jej wina. Myśli, że ta sytuacja powinna się tutaj 

zakończyć, bo są to problemy, które powinno się tutaj rozwiązać. Kończąc swoją 

wypowiedź p. Dyrektor podziękowała za współpracę p. Burmistrzowi, za zrozumienie 

i za zaufanie zespołowi, który cały czas pracuje, wspiera się mocno i realizuje zadania. 

Podziękowała za wspólne dążenie do rozwoju kultury w mieście. Pani Dyrektor 

podziękowała również p. Przewodniczącemu i p. Radnym za wspieranie CKiSZ  

w Połańcu. Podziękowania skierowała do p. Sekretarz gminy za wsparcie 

merytoryczne i wewnętrzny spokój, p. Skarbnik za zrozumienie potrzeb Centrum 

Kultury i Sztuki, jednostkom organizacyjnym, klubom, stowarzyszeniom za wspólne 

realizowanie programów, projektów, jak również Kołom Gospodyń Wiejskich, które 

bardzo się teraz włączyły w realizację zadań, p. B. L. za koordynację Kołami 

Gospodyń Wiejskich. Kończąc, p. Dyrektor skierowała życzenia dla p. Radnych, jak 

również mieszkańców, którzy oglądają sesję on-line, cyt. ,,Zespół Kultury i Sztuki  

w Połańcu życzy Państwu spokoju, radości i pomyślności, poczucia harmonii, spokoju, 

piękna i spełnienia na ten wyjątkowy czas. Serdecznie dziękujemy za nieustające 

wsparcie i pomoc. Cieszy nas fakt, że będziemy mogli współpracować z Państwem  

w 2024 r. Dziękuję ślicznie. Zapraszam wszystkich do korzystania i oglądania nas na 

Facebook-u, social mediach, które są i bardzo intensywnie pracują.” 

Głos zabrał p. Henryk Bednarski – mieszkaniec, gminy, przedsiębiorca, który poruszył 

temat podwyższenia stawek podatku od budynków i placów dla firm. Mieszkaniec 

powiedział, że zbulwersowało go, że pierwszy raz za jego czasów tak wysoko stawka 

podatku poszła w górę. Ktoś powiedział na ostatniej sesji, że w Połańcu jest duża 

firma i ze względu na nią, zostaną podniesione podatki by były pieniądze na gminne 

potrzeby. Dodał, że Elektrownia ma 300-400 pracowników, a jego firma  

25 pracowników. Zapytał, czy p. Radni myślą, że taka firma może wygenerować takie 

zyski jak Elektrownia. Skierował te słowa do p. Radnych, którzy głosowali za 

podniesieniem stawek i którzy się wstrzymali, bo to jest zabójstwo dla małych firm. 

Nadmienił, że jego firma jest tu od lat i bardzo duże podatki płaci - można to 

sprawdzić w urzędzie, że płaci bardzo duże podatki od budynków, od placów, 

sprzętów, także chyba wystarczy. Myśli, że pieniądze są w Połańcu, nie muszą być 

zabrane z tych małych firm, mowa np. o fryzjerach i piekarzach i innych. W Połańcu 

pieniądze są i jeśli p. Radni chcą może ppokazać, gdzie, ale najlepiej zagłosować za 

tymi, co budowali, męczyli się, doprowadzili w Połańcu do bardzo dobrego stanu 

budynki, place, zatrudniali ludzi. Kiedyś było zatrudnione 50 osób w firmie, a dzisiaj 

niestety – bezrobocie, nie ma, wszyscy powyjeżdżali, u niego zostało parę osób, które 

są już starszymi pracownikami. Już nie ma nawet tego wysiłku, nie ma tego efektów 

pracy tych pracownikach jak kiedyś, kiedy byli młodzi. Najgorsze jest to, że wie, jak 

to zrobić, żeby mu z kieszeni ta złotówka nie uciekła. Podniesie stawki na 

wulkanizacji, na wymianie oleju i na różnych usługach i zapłacą wyborcy p. Radnych  

i niech słyszą to, bo skąd zapłacić ZUS, podatki i nie tylko od nieruchomości, bo jest 
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ich dużo. Niech ludzie wiedzą. Kartka będzie wisiała z nazwiskami w firmie, gdzie 

będzie przyjeżdżał ktoś na wulkanizację i pytał, dlaczego jest tak drogo. Mieszkaniec 

powiedział, że gdyby z firmy swojej wyłożył te pieniądze i nie podnosił cen usług, to 

jest bankrutem. Będzie podnosił ceny usług i mówił, że to niestety nie on podnosi te 

podatki, a podnoszą radni połanieccy. Następnie mieszkaniec poruszył temat zimy, gdy 

zasypało śniegiem całe miasto. Słyszy się, ile tu jest pieniędzy w Gminie, ile 

wszystkiego, a nie można sobie poradzić ze śniegiem. Na osiedlu, na ul. Witosa, to był 

horror. Przy Gminie można było sobie chodzić w skarpetach, ale na ul. Witosa był 

horror. Podkreślił, że trzeba troszeczkę myśleć i o tych ludziach. Jak już przestał śnieg 

padać i były odwilże, na pewno ktoś z pracowników PGK musiał mieć wskazane, żeby 

śnieg odwalić z parkingu - odwalił, ale w stronę przejść dla pieszych, co było parodią. 

70 cm trzeba było przejść z parkingu na przejście dla pieszych na ul. Witosa. Poza 

tym, jechała piaskarka-pług i śnieg odwalała pod samochody. Przecież na takim 

kawałku parkingu można raz wjechać, żeby odśnieżyć na lewą stronę, później drugi 

raz cofnąć i odśnieżyć na drugą stronę, bo tam już chodnika nie ma, ani parkingu nie 

ma. Jest taka sytuacja a duże pieniądze są przeznaczane na zimowe utrzymanie. 

Mieszkaniec poprosił, żeby to w jakiś sposób dopilnować przy następnych opadach 

śniegu. Następnie mieszkaniec poruszył temat strefy inwestycyjnej w kierunku Osieka 

informując, że jest w to włożone 17 000 000 zł a są rozwalone wszystkie chodniki, 

krawężniki. Nie wie, ile ten Pan wykupił, bo nie orientuje się, ale jak ktoś naczepę 

stawia na jakimś kawałku ziemi, to powinien za to zapłacić. Naczepa stoi na kostce,  

a to nie jest na ciężarowe samochody, tylko na osobowe, bo sam to robił. Podkreślił, że 

szuka się pieniędzy u małych przedsiębiorców, którzy mają po parę arów a nie szuka 

się u takich dużych firm, co rozwalają całą infrastrukturę. Jeszcze dużo jest w Połańcu 

takich rzeczy, że nie płacą, a mają firmy, samochody, wody nie muszą brać, bo z domu 

wezmą. Mieszkaniec powiedział, że on musi zapłacić za wodę, za kanalizację, za 

śmieci a oni nie muszą tego robić. Są w Połańcu pieniądze, tylko trzeba chcieć 

poszukać. Następnie mieszkaniec powiedział, że kiedyś na strefie był pożar.  Zapytał, 

czy tam jest zabezpieczenie przeciwpożarowe, czy wodę brano spod kościoła.  

W związku z tym p. Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

powiedział, że woda była brana w większości spod kościoła a później ze zbiorników.  

Tu mieszkaniec zapytał kto za to zapłacił, czy ta firma zapłaciła za tę wodę, ile tej 

wody poszło. Podkreślił przy tym ponownie, by nie szukać pieniędzy w firmach, które 

płacą podatki, tylko tam, gdzie nie płacą podatków. W związku z tym  

p. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że woda na pewno była zliczona, 

bo jest przeliczana zawsze przy pożarach na samochody. Ilość wody jest znana i z tego 

co wie, to firma miała pokryć koszty. Tu mieszkaniec powiedział, że myśli, że  

p. Wiceprzewodniczący dowie się czy te koszty firma pokryła czy nie, bo widział, ile 

samochodów wody tam poszło przez 4 dni. Pan Wiceprzewodniczący potwierdził, że 

wody poszło multum. Poinformował przy tym, że postara się odpowiedzieć na pytanie 
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mieszkańca. Mieszkaniec powiedział, że widział taką strefę, która jest zrobiona dla 

drzewa, dla całej biomasy, to jest obstawione bardzo dużo hydrantów i mają wodę  

swoją. A tutaj gdzieś jest błąd w sztuce. Kontynuując, mieszkaniec poruszył temat 

parkinku na ul. Witosa. Zapytał p. Przewodniczącego, który jest radnym jego okręgu, 

co mieszkańcy mają zrobić, żeby zaparkować samochód na parkingu, który im się 

należy. Obecnie mieszkańcy muszą iść aż pod krzyżówkę, żeby zaparkować  

i z workiem ziemniaków przychodzić na ul. Witosa 2 czy 4.  Tu p. Przewodniczący 

powiedział, że jest to problem. Jako Radny próbował robić wszystko, co się dało. Nie 

ma skutków. Tu mieszkaniec powiedział, że należałoby założyć te same znaki, co były.  

Zrobiono błąd zdejmując, gdzie nie ma chodników strefę zamieszkania - to jest 

zabójstwo dla dzieci, tych co wychodzą z basenu i dla mieszkańców. W związku z tym  

p. Przewodniczący powiedział, że na bieżąco zwraca się o to do p. Burmistrza, bo tam 

ktoś zadziałał w ten sposób, że te samochody parkują i jest duże zagrożenie, nie tylko 

dla samochodów, ale tak jak mieszkaniec mówi, dzieci. Nie wie, dlaczego ten znak 

zniknął stamtąd, ale on się powinien pojawić i powinno być tak, jak było kiedyś. Tu 

mieszkaniec powiedział, że trzy lata walczył z mandatem i wygrał. Tam powinna być 

strefa i parkowanie a nie tak jak teraz jest, że kto, gdzie staje, tam staje.   

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy powiedział, że problem z parkingiem 

nie jest gminie obcy. W tamtym miejscu powstaje plac i plan zagospodarowania 

terenów przy OSiR. Gmina kupiła tam nowe tereny, gdzie również powstaną parkingi, 

gdzie powstanie z prawdziwego zdarzenia pełnowymiarowa hala sportowa. Jest to  

w trakcie już opracowań i powstaną parkingi, że przyjeżdżający na ten obiekt cały już 

docelowo, będą wjeżdżać tamtym wjazdem, który jest z tyłu za basenem. Niemniej 

jednak, mieszkaniec też jest troszkę drogowcem, więc dobrze byłoby przyjść 

wcześniej do urzędu i pokazać te możliwości, skoro mieszkaniec mówi, że możliwości 

są. Gmina jest otwarta do współpracy. Tu mieszkaniec powiedział, że do  

p. Przewodniczącego już miesiąc się wybiera, lecz nie mógł z p. Przewodniczącym 

rozmawiać. Przekazałby to p. Przewodniczącemu, ale niestety tak wyszło, jak wyszło. 

Musiał przyjść sam i powiedzieć.   

W temacie parkingu głos zabrała p. Danuta Bobrowska – kierownik ref. Techniczno - 

Inwestycyjnego, która poinformowała, że ten znak został zdemontowany dlatego, że 

mieszkańcy żalili się, że dostają mandaty za to, że tam parkują. Jeżeli jest strefa 

zamieszkania, nie można parkować w miejscach nieprzeznaczonych na parkowanie. 

Jeżeli mieszkaniec ma jakieś rozwiązanie, to niech go przedstawi i gmina spróbuje to 

rozwiązać, choć to nie tylko Gmina decyduje o tym - jest to zatwierdzane przez 

Starostwo Powiatowe, gdyż ruchem zarządza Starosta. Tu mieszkaniec powiedział, że 

był w Starostwie i pytał, dlaczego przestawiono znak w takim miejscu i otrzymał 

odpowiedź, że tak Gmina potrzebowała. Tu p. Kierownik powiedziała, że Gmina daje 

propozycję, ale zatwierdza i zarządza ruchem Starosta. W związku z pytaniem 

mieszkańca, jak można zdjąć taki znak, p. Kierownik poinformowała, że jest projekt 
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organizacji ruchu, który zatwierdza Starosta i organizacją ruchu zarządza Starosta. 

Pani Kierownik powtórzyła, że jeśli mieszkaniec ma jakieś rozwiązania to gmina 

będzie się nad tym zastanawiać. Jednym pomoże się, drugim zaszkodzi.  

Mieszkaniec zwrócił się do p. Burmistrza mówiąc, że expose było piękne, ale nic nie 

było tam o przedsiębiorstwach. Zapytał, czy nic przedsiębiorcom się nie należy za te 

podatki. Tu p. Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o przedsiębiorców to 

przedsiębiorcy na terenie gminy, również są i mieszkańcami. Gmina do ceny wody, 

ścieków, odpadów dokłada również, to też jest w budżecie pokazane. Mieszkaniec jest 

przedsiębiorcą, uczestniczy w procesie inwestycyjnym, jeśli chodzi o budowę dróg.  

Z kwoty bazowej, mówiąc na okrągłych cyfrach, była kwota rzędu 3 500 000 zł  

na jednym zadaniu, na drugim zadaniu bodajże ok. 4 000 000 zł. Na wniosek 

generalnego wykonawcy Miasto i Gmina Połaniec dołożyło, że jedna kwota jest ok. 

5 000 000 zł, druga ponad 5 000 000 zł zgodnie z inflacją, która powstała. Dzisiaj 

firma, która buduje na strefie inwestycyjnej - przedsiębiorca, który kupował materiał 

latem i kupuje teraz narzeka, że zdrożało to ok. 50% i też mu jest ciężko. Gmina to 

rozumie i chce, żeby przedsiębiorców było jak najwięcej i żeby tutaj te podatki 

wpływały. Pan Burmistrz podkreślił, że jeśli działalność mieszkańca będzie  

na minusie, to do Urzędu Miasta i Gminy takie osoby się zgłaszają i przedstawiają 

swój biznesplan, albo zeznanie za ostatni rok, że poniosło się stratę. Wtedy gmina 

próbuje również umorzyć ten podatek. Dzieli się tutaj z Radą, spotyka się i wydaje mu 

się, że w tym celu trzeba iść. Na wszystkie pytania na pewno gmina udzieli informacji 

pisemnie, zaprosi na jakieś spotkanie wspólne Komisji, już bez kamer, żeby sobie te 

sprawy wyjaśnić, bo trzeba realizować te zadania również dotyczące infrastruktury, 

czy to drogowej czy budowlanej. Pan Burmistrz zachęcił do współpracy. 

Pan Roman Łowicki – mieszkaniec Gminy powiedział, że wielu radnych zapomniało, 

jakie przyrzeczenia składali (tzw. przysięga na radnego). Mieszkaniec podziękował 

radnemu z jego okręgu, p. Krzysztofowi Zającowi za to, że tak szybko załatwił sprawę 

z progami na ul. Mieleckiej. Dodał, że będzie o to zabiegał i starał się, dlatego, że te 

progi tam są potrzebne. Nie progi, to inny sposób spowolnienia tego ruchu,  

bo niektórym znaki nie wystarczają, wie to z autopsji. Odnosząc się do słów  

p. Dyrektor CKiSz dotyczących braku nagrania sesji uroczystej, powiedział, że nie ma 

do p. Dyrektor żadnych pretensji, bo za wszystko odpowiada Burmistrz, a widząc jak 

gmina Połaniec jest zasobna, przydałoby się na stałe mieć kamerę, żeby można było 

wiele imprez nagrywać. Zwracając się do p. Burmistrza, mieszkaniec powiedział, że 

zaczyna się domyślać, dlaczego wielu spraw nie można wyjaśnić w urzędzie, ale 

myśli, że na to pytanie też nie długo znajdzie odpowiedź. Kończąc życzył wszystkim 

zdrowych, wesołych świąt.  

Pan Jacek Nowak – burmistrz Miasta i Gminy zapytał, czy mieszkaniec nie jest 

zadowolony z odpowiedzi na pytania, które otrzymał, czy nie odpowiedziano mu, bo 
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tak to wybrzmiewa jakby zostawiono sprawę. Tymczasem każdy jeden temat trafia do 

odpowiedniej komórki. Jeśli mieszkaniec wyraża taką chęć, czy wolę, zaprasza do 

Urzędu Miasta i Gminy, gdzie zostanie mu udzielona konkretna odpowiedź. Nie 

chciałby, żeby pewne sprawy zostawały nie były rozwiązane. Tutaj nie ma nic do 

ukrycia, jeśli chodzi Urząd Miasta i Gminy w Połańcu. Jak mieszkaniec dobrze  

wie, różne tu instytucje pukają do gminy, ktoś tam do nich pisze, coś się dzieje, gmina 

w próżni nie jest. Tu mieszkaniec poprosił, by p. Burmistrz czytał, to co podpisuje, na 

jego interwencje. Mieszkaniec zaznaczył, że nie będzie się starał o mandat radnego - 

jest w takim wieku, że nie. Nie chodzi mu też o to, żeby kogoś gnębić, tylko żeby się 

lepiej działo w tym pięknym Połańcu. Kończąc powiedział, że zgadza się z opinią  

p. Henryka Bednarskiego, że rzeczywiście tak jest.  Ktoś kiedyś śpiewał w piosence  

o dwóch koniach. Przeważnie bije się tego konia, co ciągnie. To powinno dać dużo do 

myślenia. Wielu jest takich, co się ślizga z podatkami, niestety to jest przykre, ale 

prawdziwe.  

Pan Krzysztof Zając – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zwracając się do  

p. Romana Łowickiego powiedział, że jest po rozmowie przed sesją z pracownikiem 

urzędu. Chciał najpierw temat progów skonsultować z p. Burmistrzem, bo wybiera się 

do Starostwa do p. Altenberga. Zanim to jednak uczyni chciał udać się do mieszkańca, 

bo ma jedno rozwiązanie. Znalazł na temat progów, o których mieszkaniec mówi, ale 

myśli, że rozmowy będą, jak nie w tym tygodniu, to może po świętach.  

Ad. 12 

     Pan Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim 

obecnym na sali za przybycie na XCII sesję Rady Miejskiej w Połańcu, życzył 

wszystkim zdrowych spokojnych świąt a następnie zamknął obrady. 
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